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Anexă la Hotărârea Consiliului Județean Arad nr. 386/16.10.2023 
 

 

ROMÂNIA  
CONSILIUL JUDEŢEAN ARAD  

310003 - Arad, strada Corneliu Coposu, nr. 22 
 

Tel. 0040-357-731100 Fax. 0040-357-731280 
http://www.cjarad.ro consiliul@cjarad.ro 

 
Nr. 22.884/27.09.2023 
 
 

Proces-verbal 
al ședinței ordinare a Consiliului Județean Arad  

din data de 27 septembrie 2023, ora 11:00 
 
 
Publicitatea şedinţei a fost asigurată prin publicarea pe site-ul Consiliului Judeţean 

Arad a Dispoziţiei nr. 644/21.09.2023 a preşedintelui Consiliului Judeţean Arad privind 
convocarea în şedinţă ordinară a Consiliului Judeţean Arad (cuprinzând ordinea de zi, data, 
ora şi locul desfăşurării), prin afişarea acesteia la sediul Consiliului Judeţean Arad, conform                      
Procesului-verbal de afişare nr. 22.520/21.09.2023 și prin transmiterea către presa scrisă din 
județul Arad. Convocarea consilierilor s-a realizat şi prin aplicația WhatsApp – Web.   

Prezenți fizic: Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, 
Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha                 
Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar                   
Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi                             
Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-
Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan – consilieri 
judeţeni și Lupu Silvana – Secretar General al Județului Arad. 

Prezenţi online: Budău Ruben, Dinga Stefania-Patricia, Pero Tamas-Carol,                            
Pop Ioana-Alina, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria - consilieri judeţeni.  

Absenți: Crișan Corina-Anka, Gligor Alin-Sorin, Luca Samuel și Remețan                        
Florin - consilieri judeţeni.  

 
Domnul consilier județean Blaga Bogdan-Marius nu participă la vot la punctele nr. 1, 

nr. 23, nr. 27 și nr. 28 de pe ordinea de zi. 
 Domnul consilier județean Borha Gheorghe-Vasile nu participă la vot la punctul nr. 8 
și 9 de pe ordinea de zi.  

Domnul consilier județean Botizan Marin-Gheorghe nu participă la vot la punctul nr. 26 
de pe ordinea de zi.  

Doamna consilier județean Popa Garofița nu participă la vot la punctul nr. 26 de pe 
ordinea de zi. 

Doamna consilier județean Stan Simona-Lucia nu participă la vot la punctul nr. 7 de 
pe ordinea de zi. 

Domnul consilier județean Tripon Florin nu participă la vot la punctul nr. 7 de pe ordinea 
de zi. 
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Domnul consilier județean Ulici Ion participă la vot începând cu punctul nr. 7 de pe 
ordinea de zi. 

Domnul Moţ Petru şi doamna Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria nu votează Art.2. de la 
punctul nr. 29 de pe ordinea de zi. 

 
 
Dl Cionca Iustin: Bună ziua, stimați colegi! Aş vrea să încep prin a-i felicita pe colegii 

noștri Samuel Luca și Patricia Dinga pentru evenimentul fericit de la sfârșitul săptămânii 
trecute. Şi daţi-mi voie ca în numele dumneavostră să le urez „Casă de piatră!” și „Multe 
bucurii, copii frumoşi împreună şi viață frumoasă!”. Şi ca să închidem gura cârcotaşilor, 
aceasta este cea mai bună dovadă cât de bine ne înţelegem noi, USR-ul cu PNL-ul, în 
Consiliul Judeţean. 

Dna Dinga Stefania-Patricia: Mulţumim, apreciem domnul preşedinte! Mulţumim! 
Dl Cionca Iustin: În al doilea rând, vă informez că am fost zilele trecute la București,  

la semnarea unor contracte din „Anghel Saligny”, şi vreau să vă spun că am semnat primul 
contract din România pe rețele de gaz, mai exact la Frumușeni. Și tot atunci am semnat şi un 
contract la Hălmagiu pentru un drum comunal, cel spre Leasa, cu câteva străduţe din sat. Şi 
încet-încet, putem spune că ne apropiem de sfârşitul semnării acestor contracte, deşi conform 
legii mai avem încă un an de zile la dispoziţie, după care la împlinirea a doi ani, aşa cum s-a 
stabilit, cei care nu semnează pierd finanţările şi banii se realocă. 

Astăzi pe ordinea de zi avem 30 de puncte la care adaugăm punctele „Diverse”.  
O să încep cu procesele verbale ale ședințelor anterioare, trei la număr. Apoi, pentru 

o cât mai eficientă funcționare a instituțiilor din subordine, vă propun să aprobăm statele de 
funcții pentru Direcția Județeană de Evidență a Persoanei și pentru Spitalul de Psihiatrie din 
Mocrea. 

Avem apoi un punct important, vrem să depunem un proiect pe Interreg             
România-Ungaria, pe proiecte transfrontaliere cu județul Bekes. Vom achiziționa aparatură și 
echipamente medicale inovatoare, performante, pentru Spitalul Județean, valoarea care 
revine Spitalului ar fi de aproximativ 1 milion de euro. Menţionez că avem la dispoziţie 10 
milioane de euro pentru care se bat 8 judeţe, deci este o competiţie. 

Mai departe, în cadrul gestionării deșeurilor, trebuie să încheiem contract de delegare 
pentru concesiunea şi gestiunea pentru operarea celor trei stații de transfer, de la Bârzava, 
Chișineu-Criș și Sebiș. 

Apoi, acordăm mandate speciale reprezentanților noștri din AGA de la Compania de 
Apă, la ADI Apă-Canal și la A.D.I. Transport Public. 

Urmează o investiție a comunei Chisindia, care doresc să introducă canalizarea, şi ne 
solicită drept de uz și servitute asupra unor terenuri aflate în proprietatea noastră, în zona 
limitrofă a drumului județean. 

Apoi, în domeniul social, suplimentăm numărul de autoturisme necesar Direcției 
Județene de Protecție a Copilului cu un autoturism.  

Patrimoniul Consiliului Județean se mărește, în urma mondernizării drumului județean 
Bârsa-Sebiş-Dezna-Moneasa, dar și cu mai multe imobile din domeniul social, pe care apoi 
le dăm în administrație Direcției Judeţene de Protecție a Copilului. 

Tot în domeniul patrimonial, avem două dezmembrări de imobile, urmând ca după 
dezmembrare, cele două terenuri să fie predate: unul către Primăria Municipiului Arad, iar 
unul către Ocolul Silvic Iuliu Moldovan. 

În ce privește drumurile județene, avem pe ordinea de zi alte două proiecte. Pentru 
tronsonul Socodor-Nădab vom impune restricții de tonaj şi schimbăm strategia, noi înainte 
am solicitat ca acest drum să deservească tirurilor care vor să scurteze distanţa până la Vama 
Vărşand, dar având în vedere că ne apropiem de finalizarea Proiectului Tehnic pentru Drumul 
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Expres Arad-Oradea, vom destina acest drum doar pentru autoturisme şi pentru proprietarii 
terenurilor din această zonă, şi vom face economie de aproximativ 5 milioane de euro 
reducând acest tonaj. Vrem ca până la sfârşitul anului să închidem şi acest tronson şi să 
putem spune că am închis în sfârşit proiectul transfrontalier pe exerciţiu trecut, în care după 
cum ştiţi, am accesat aproximativ 13 milioane de euro.  

În ceea ce privește drumul judeţean Dieci-Dezna, transferăm 10 mii de lei, prin care, 
aşa cum ne obligă legea, trebuie să evidențiem, prin panouri de informaţii, toate datele legate 
de această investiție. Şi vreau să vă spun că acest demers este necesar pentru a putea 
deconta fondurile primite.  

Urmează șapte puncte pe ordinea de zi, prin care aprobăm tarifele și taxele percepute 
de Consiliul Județean și de instituțiile subordonate, pentru anul 2024. Vreau să vă spun că 
acestea vor crește doar cu indicele de inflație, deși sigur că noi, Consiliul Județean şi 
instituţiile din subordine, am avea nevoie de mai mulţi bani, pentru că după cum vedeţi, avem 
investiţii în toate clădirile pe care le avem în proprietate. 

Şi la Bibliotecă unde am schimbat mobilierul interior la sala de împrumut și am creat 
spații de co-creare noi, pentru echipele de robotică din Arad și arădenii inovativi. Şi la Muzeul 
de Artă unde am reamenajat întreaga expoziție permanentă, am regândit sălile și oferta 
pentru public. Iar la Muzeul de Istorie, după ce prima dată am modernizat secția de Științe 
ale Naturii şi am reexpus tripticul lui Feszty, am creat un punct euroregional de atracție, 
continuăm acum cu refacerea sălilor pentru expozițiile permanente de istorie și arheologie, 
dar și cu extinderea Pinacotecii. Chiar și astăzi, în cadrul alocărilor din excedentul bugetar, 
cea mai importantă suplimentare este la Muzeu, o sumă de aproximativ 8,8 milioane de lei 
pentru lucrările de la Complexul Muzeal Arad, mă refer la reparații interioare spații 
expoziționale, spații de depozitare.  

În ceea ce privește Centrul Cultural Județean, nu cred că mai este o noutate pentru 
nimeni, a devenit cel mai important organizator de evenimente la nivel județean, cu activități 
care angrenează multe mii de participanți. Şi aş vrea să o felicit pe colega noastră doamna 
Ciorogar, pentru organizarea la Lipova, prima ediţie a Festivalului Vânătorii, care aţi fost acolo 
aţi văzut că a fost un succes, o să mai aveţi de lucru cu parcările, şi poate să ne pregătim 
mai bine în caz de ploaie, că aşa este sezonul. În rest pot să spun că a fost un eveniment 
foarte bun şi aveţi susţinerea mea ca şi anul viitor să-l organizăm tot la Lipova, să sperăm că 
atunci o să aveţi un cuvânt şi mai important de spus în organizarea acestui eveniment. 

Un punct important pe ordinea de zi este repartizarea către orașele și comunele 
județului a cotei de 6% din impozitul pe venit. După cum ştiţi, la începutul anului am alocat o 
sumă de aproximativ 8 milioane de lei, pentru a introduce gazul în cât mai multe localităţi, la 
vremea respectivă încă nu era aprobat acest program pe „Anghel Saligny”, şi nefiind aprobat, 
administraţiile locale nu aveau cum să-şi prevadă bani pentru documentaţiile tehnice. De 
aceea noi am considerat, că fiind un proiect în care suntem în competiţie cu celelalte judeţe, 
pentru că toate judeţele vor avea câte un astfel de proiect, am considerat că trebuie să 
păstrăm noi nişte bani şi să ajutăm aceste administraţii locale, ca anul acesta să pregătească 
toată lumea documentaţiile necesare, să poată să-şi organizeze licitaţiile, şi să fim cu un pas 
înaintea celorlalte judeţe, pentru că evident că banii nu sunt destui pe „Anghel Saligny”, şi 
primul venit, primul servit. 

Aşa că am dat un termen până în septembrie, şi aş vrea şi să explic şi de ce am dat 
termenul acesta, cota de 6% se distribuie prin Finanţe şi banii trebuie cheltuiţi până la sfârşitul 
anului sub sancţiunea pierderii acestor bani, cine nu cheltuieşte banii, îi pierde. N-am făcut 
un inventar să văd dacă toate localităţile au depus, dar eu cred că au depus toate localităţile. 
Suma rămasă la dispoziţia Consiliului Judeţean, care nu s-a solicitat pentru gaz, am alocat-o 
acelor localităţi care au justificat, fie că pierd nişte proiecte fără aceste cofinanţări ale noastre, 
fie cum a fost cazul Seleuşului, deşi n-am putut să-l ajutăm decât parţial, dânsul avea nevoie 
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de 1,8 milioane lei, pentru a lua un credit pentru singurul proiect din România pe energie 
verde, care are o cotă de cofinanţare de 40% din partea administraţiei locale şi pentru care 
este nevoie de un credit. Oricum sumele au fost foarte mici, ne-am fi dorit să avem mai mulţi 
bani la dispoziţie dar acum repartizăm toţi banii ca administraţiile locale să poată să 
cheltuiască aceste sume.  

Urmează ca în perioada următoare să luăm legătura cu toate cele 78 de unităţi 
administrativ-teritoriale, să vedem, în măsura în care n-au consumat banii şi există riscul să 
piardă aceşti bani, să ne solicite transferul acestor bani de pe investiţiile pe care le-au cerut 
la începutul anului pe alte investiţii şi să ne asigurăm că Aradul nu va pierde niciun cent din 
sumele alocate la începutul anului, sau prin rectificările de buget pe care le-am făcut. 

Deci sunt în total 24 de UAT-uri, în special, v-am spus, pentru gaz dar avem şi câteva 
de alimentare cu apă-canal sau alte proiecte cu fonduri europene. 

În final, vom desemna ... reprezentanții noștri în consiliile de administraţie ale unităţilor 
de învăţământ special de stat și particular, respectiv în Consiliul Consultativ al Parcului 
Natural „Lunca Mureșului”. O să vă explice doamna secretar când ajungem acolo, nu? 

Dna Lupu Silvana: Da. 
Dl Cionca Iustin: Procedura de vot.  
Ultimul punct este punctul „Diverse.” Unde o să vă rugăm să vă înscrieţi la cuvânt. Eu 

v-aş propune să-l introducem după vot, chiar dacă unii dintre colegi se grăbesc.  
Şi mai am o propunere, având în vedere că majoritatea suntem în sală şi sunt puţini în 

online, să fie de acord toţi colegii noştri ca votul să fie prin ridicarea mâinii la toată lumea, să 
nu mai facem două secţiuni cu apel nominal. În regulă doamna secretar general? Atunci cine 
este pentru procedura pe care v-am propus-o prima dată, cu ridicarea mâinii? 28 voturi pentru 
(Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - 
vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan 
Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel 
Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-
Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, 
Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, 
Țole Daniel-Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). În regulă.  

Dacă sunt intervenţii pe ordinea de zi înainte de a trece la vot? Dacă nu sunt, vă propun 
să votăm ordinea de zi în forma care v-am prezentat-o. Cine este pentru? 28 voturi pentru 
(Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - 
vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan 
Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel 
Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-
Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, 
Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, 
Țole Daniel-Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abțineri?-. Mulţumesc! 

 
 

ORDINEA DE ZI 
a ședinței ordinare a Consiliului Județean Arad 

din data de 27.09.2023, ora 11.00 
 

1.Proiect de hotărâre privind aprobarea conţinutului Procesului-verbal al şedinţei 
ordinare a Consiliului Judeţean Arad din data de 31 august 2023 – inițiativa președintelui. 

2.Proiect de hotărâre privind aprobarea conţinutului Procesului-verbal al şedinţei 
ordinare a Consiliului Judeţean Arad din data de 6 septembrie 2023 – inițiativa președintelui. 
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3.Proiect de hotărâre privind aprobarea conţinutului Procesului-verbal al şedinţei 
extraordinare a Consiliului Judeţean Arad din data de 12 septembrie 2023 – inițiativa 
președintelui. 

4.Proiect de hotărâre privind aprobarea statului de funcții pentru Spitalul de Psihiatrie 
Mocrea – inițiativa președintelui.  

5.Proiect de hotărâre privind aprobarea statului de funcții pentru Direcția Județeană de 
Evidență a Persoanelor Arad – inițiativa președintelui. 

6.Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Unității Administrativ-Teritoriale 
Judeţul Arad la proiectul „Ensuring equal access to high-quality cross-border healthcare and 
a healthy lifestyle in Arad, Makó and Hódmezővásárhely”/„Asigurarea accesului egal la 
asistență medicală transfrontalieră de înaltă calitate și la un stil de viață sănătos în Arad, 
Makó și Hódmezővásárhely”, HEALTHY AR-CS în cadrul Programului INTERREG VI-A 
România Ungaria 2021-2027 – inițiativa președintelui. 

7.Proiect de hotărâre pentru aprobarea delegării prin achiziție publică de servicii a 
gestiunii unor activități componente ale serviciului de salubrizare al unităților administrativ-
teritoriale membre ale Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară Sistem Integrat de 
Gestionare a Deşeurilor Judeţul Arad, respectiv transfer al deşeurilor municipale în staţii de 
transfer, inclusiv transportul separat al deşeurilor reziduale la depozitele de deşeuri 
nepericuloase şi/sau la instalaţiile integrate de tratare, al deşeurilor de hârtie, metal, plastic 
şi sticlă colectate separat la staţiile de sortare şi al biodeşeurilor la instalaţiile de compostare 
şi/sau de digestie anaerobă – iniţiativa preşedintelui. 

8.Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului Unității 
Administrativ-Teritoriale Județul Arad în Adunarea Generală Ordinară a Acționarilor la S.C. 
Compania de Apă Arad S.A. din data de 28/29 septembrie 2023 – inițiativa președintelui. 

9.Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului Unității 
Administrativ-Teritoriale Județul Arad în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară Apă Canalizare Județul Arad – inițiativa președintelui. 

10.Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului Unității 
Administrativ-Teritoriale Județul Arad în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară de Transport Public Arad – inițiativa președintelui. 

11.Proiect de hotărâre privind constituirea în favoarea comunei Chisindia a dreptului de 
uz și a dreptului de servitute asupra unor terenuri proprietate publică a județului                Arad 
– inițiativa președintelui. 

12.Proiect de hotărâre privind aprobarea numărului de autoturisme pentru activitățile 
specifice desfășurate de către Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului 
Arad – inițiativa președintelui. 

13.Proiect de hotărâre privind aprobarea majorării patrimoniului public al judeţului Arad 
ca urmare a investiţiei „Modernizare DJ 792B km 8+500-11+900, 15+800-33+800, 33+800-
40+400 Bârsa-Moneasa-Limită judeţ Bihor” – inițiativa președintelui. 

14.Proiect de hotărâre privind aprobarea majorării patrimoniului public al județului Arad 
și constituirea dreptului de administrare în favoarea Direcției Generale de Asistență Socială 
și Protecția Copilului Arad asupra unor imobile – inițiativa președintelui. 

15.Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii imobilului înscris în C.F. nr. 357049 
Arad aflat în proprietatea publică a Județului Arad – inițiativa președintelui. 

16.Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii imobilului înscris în C.F. nr. 355681 
Arad aflat în proprietatea publică a Județului Arad – inițiativa președintelui. 

17.Proiect de hotărâre privind instituirea unei restricţii de circulație pe sectorul de drum 
județean DJ 792 km 0+000-5+000 Socodor-Nădab aflat în administrarea Consiliului Județean 
Arad – iniţiativa preşedintelui. 
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18.Proiect de hotărâre pentru modificarea Devizului general – rest de executat pentru 
obiectivul de investiții „Modernizare DJ 792E km 3+700 – 15+000 Dieci – Dezna” aprobat 
pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”, precum și a sumei 
reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local aferente restului de 
executat pentru realizarea obiectivului – iniţiativa preşedintelui. 

19.Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor suplimentare de utilizare a drumurilor 
judeţene aflate în administrarea Consiliului Judeţean Arad, pentru transporturile efectuate cu 
vehicule cu tonaj şi/sau gabarit depăşit pe anul 2024 – inițiativa președintelui. 

20.Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru eliberarea acordurilor 
prealabile și a autorizaţiilor de amplasare şi/sau de acces în zona drumului și a tarifelor de 
ocupare/închiriere a suprafețelor de teren din zona drumurilor judeţene din domeniul public 
al judeţului Arad, aflate în administrarea Consiliului Judeţean Arad, pe anul 2024 – inițiativa 
președintelui. 

21.Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor județene pentru activitatea de 
amenajare a teritoriului, urbanism şi autorizarea lucrărilor de construcţii pe anul                2024 
– inițiativa președintelui. 

22.Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor pe anul 2024 pentru Direcţia Judeţeană 
de Evidenţă a Persoanelor Arad – inițiativa președintelui. 

23.Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor şi tarifelor pe anul 2024 pentru 
Complexul Muzeal Arad – inițiativa președintelui. 

24.Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor pe anul 2024 pentru Biblioteca 
Judeţeană ”A.D. XENOPOL” Arad – inițiativa președintelui. 

25.Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor pe anul școlar 2023-2024 și tarifelor pe 
anul 2024 pentru Centrul Cultural Judeţean Arad – inițiativa președintelui. 

26.Proiect de hotărâre pentru modificarea Anexei la Hotărârea Consiliului Județean 
Arad nr. 16/09.01.2023 privind repartizarea pe unități administrativ-teritoriale a sumelor 
corespunzătoare cotei de 6% din impozitul pe venit reprezentând fond la dispoziția consiliului 
județean pe anul 2023 precum și a sumelor estimate pentru anii 2024-2026 – iniţiativa 
preşedintelui. 

27.Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetar al anilor 
precedenți pentru finanțarea cheltuielilor secțiunii de dezvoltare în anul 2023 – iniţiativa 
preşedintelui. 

28.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli al 
Județului Arad pe anul 2023 – iniţiativa preşedintelui. 

29.Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Consiliului Județean Arad 
în Consiliul Consultativ al Parcului Natural Lunca Mureșului – inițiativa președintelui. 

30.Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean Arad 
în consiliile de administraţie ale unităţilor de învăţământ special de stat și particular acreditate 
din judeţul Arad pentru anul şcolar 2023-2024 – inițiativa președintelui. 

31.Diverse. 
 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
354/2023 privind aprobarea ordinii de zi a şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Arad din 
data de 27.09.2023. 

 
Punctul 1 
Proiect de hotărâre privind aprobarea conţinutului Procesului-verbal al şedinţei ordinare 

a Consiliului Judeţean Arad din data de 31 august 2023 – inițiativa președintelui. 
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Dl Cionca Iustin: Deci primul proiect de hotărâre, privind aprobarea conţinutului 
Procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean Arad din data de 31 august 2023. 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Cine este pentru? 27 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, 
Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, 
Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău 
Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci 
Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-
Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, 
Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). 
Împotrivă?-. 

Dl Blaga Bogdan-Marius: La intrevenţii la punctul 1, Blaga Bogdan. La punctul 1 nu 
votez, nu am participat la şedinţă. Îmi cer scuze! 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
355/2023 privind aprobarea conţinutului Procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului 
Judeţean Arad din data de 31 august 2023. 

 
Punctul 2 
Proiect de hotărâre privind aprobarea conţinutului Procesului-verbal al şedinţei ordinare 

a Consiliului Judeţean Arad din data de 6 septembrie 2023 – inițiativa președintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Punctul 2. Proiect de hotărâre privind aprobarea conţinutului 

Procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului Judeţean din data de 6 septembrie 2023. 
Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Cine este pentru? 28 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, 
Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, 
Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni 
Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-
Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza 
Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-
Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan și Waldvogel-
Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
356/2023 privind aprobarea conţinutului Procesului-verbal al şedinţei ordinare a Consiliului 
Judeţean Arad din data de 6 septembrie 2023. 

 
Punctul 3 
Proiect de hotărâre privind aprobarea conţinutului Procesului-verbal al şedinţei 

extraordinare a Consiliului Judeţean Arad din data de 12 septembrie 2023 – inițiativa 
președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 3. Proiect de hotărâre privind aprobarea conţinutului 

Procesului-verbal al şedinţei extraordinare a Consiliului Judeţean Arad din data de 12 
septembrie 2023. Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Cine este pentru? 28 voturi pentru (Cionca 
Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, 
Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-
Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel 
Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-
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Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, 
Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, 
Țole Daniel-Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
357/2023 privind aprobarea conţinutului Procesului-verbal al şedinţei extraordinare a 
Consiliului Judeţean Arad din data de 12 septembrie 2023. 

 
Punctul 4 
Proiect de hotărâre privind aprobarea statului de funcții pentru Spitalul de Psihiatrie 

Mocrea – inițiativa președintelui.  
 
Dl Cionca Iustin: Punctul 4. Proiect de hotărâre privind aprobarea statului de funcții 

pentru Spitalul de Psihiatrie Mocrea. Dacă sunt intervenții? Nu sunt. Cine este pentru? 28 
voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel 
- vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, 
Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-
Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, 
Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, 
Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, 
Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
358/2023 privind aprobarea statului de funcții pentru Spitalul de Psihiatrie Mocrea. 

 
Punctul 5 
Proiect de hotărâre privind aprobarea statului de funcții pentru Direcția Județeană de 

Evidență a Persoanelor Arad – inițiativa președintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind aprobarea statului de funcții pentru Direcția 

Județeană de Evidență a Persoanelor Arad. Dacă sunt intervenții? Cine este pentru? 28 voturi 
pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - 
vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan 
Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel 
Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-
Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, 
Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, 
Țole Daniel-Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
359/2023 privind aprobarea statului de funcții pentru Direcția Județeană de Evidență a 
Persoanelor Arad. 

 
Punctul 6 
Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Unității Administrativ-Teritoriale 

Judeţul Arad la proiectul „Ensuring equal access to high-quality cross-border healthcare and 
a healthy lifestyle in Arad, Makó and Hódmezővásárhely”/„Asigurarea accesului egal la 
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asistență medicală transfrontalieră de înaltă calitate și la un stil de viață sănătos în Arad, 
Makó și Hódmezővásárhely”, HEALTHY AR-CS în cadrul Programului INTERREG VI-A 
România Ungaria 2021-2027 – inițiativa președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind aprobarea participării UAT Judeţul Arad la 

proiectul „Asigurarea accesului egal la asistență medicală transfrontalieră de înaltă calitate și 
la un stil de viață sănătos în Arad, Makó și Hódmezővásárhely”, în cadrul Programului 
INTERREG România Ungaria 2021-2027. Dacă sunt întrebări legate de proiect? Intervenţii? 
Dacă nu sunt, cine este pentru? 28 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-
Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-
Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, 
Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, 
Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero 
Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-
Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). 
Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
360/2023 privind aprobarea participării Unității Administrativ-Teritoriale Judeţul Arad la 
proiectul „Ensuring equal access to high-quality cross-border healthcare and a healthy 
lifestyle in Arad, Makó and Hódmezővásárhely”/„Asigurarea accesului egal la asistență 
medicală transfrontalieră de înaltă calitate și la un stil de viață sănătos în Arad, Makó și 
Hódmezővásárhely”, HEALTHY AR-CS în cadrul Programului INTERREG VI-A România 
Ungaria 2021-2027. 

 
Punctul 7 
Proiect de hotărâre pentru aprobarea delegării prin achiziție publică de servicii a 

gestiunii unor activități componente ale serviciului de salubrizare al unităților administrativ-
teritoriale membre ale Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară Sistem Integrat de 
Gestionare a Deşeurilor Judeţul Arad, respectiv transfer al deşeurilor municipale în staţii de 
transfer, inclusiv transportul separat al deşeurilor reziduale la depozitele de deşeuri 
nepericuloase şi/sau la instalaţiile integrate de tratare, al deşeurilor de hârtie, metal, plastic 
şi sticlă colectate separat la staţiile de sortare şi al biodeşeurilor la instalaţiile de compostare 
şi/sau de digestie anaerobă – iniţiativa preşedintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 7. Proiect de hotărâre pentru aprobarea delegării prin achiziție 

publică de servicii a gestiunii unor activități componente ale serviciului de salubrizare al 
unităților administrativ-teritoriale membre ale ADI Sistem Integrat de Gestionare a Deşeurilor 
Judeţul Arad, respectiv transfer al deşeurilor municipale în staţii de transfer, inclusiv 
transportul separat al deşeurilor reziduale la depozitele de deşeuri nepericuloase şi/sau la 
instalaţiile integrate de tratare, al deşeurilor de hârtie, metal, plastic şi sticlă colectate separat 
la staţiile de sortare şi al biodeşeurilor la instalaţiile de compostare şi/sau de digestie 
anaerobă. Dacă sunt intervenţii?  

Dna Stan Simona-Lucia: Stan, nu particip şi nu dezbat. 
Dl Tripon Florin:Tripon, nu particip şi nu dezbat. 
Dl Cionca Iustin: Alte intervenţii? Nu sunt. Cine este pentru? 27 voturi pentru (Cionca 

Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, 
Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-
Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel 
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Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-
Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, 
Popa Garofița, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și 
Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-.  

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
361/2023 pentru aprobarea delegării prin achiziție publică de servicii a gestiunii unor activități 
componente ale serviciului de salubrizare al unităților administrativ-teritoriale membre ale 
Asociaţiei de Dezvoltare Intercomunitară Sistem Integrat de Gestionare a Deşeurilor Judeţul 
Arad, respectiv transfer al deşeurilor municipale în staţii de transfer, inclusiv transportul 
separat al deşeurilor reziduale la depozitele de deşeuri nepericuloase şi/sau la instalaţiile 
integrate de tratare, al deşeurilor de hârtie, metal, plastic şi sticlă colectate separat la staţiile 
de sortare şi al biodeşeurilor la instalaţiile de compostare şi/sau de digestie anaerobă. 

 
Punctul 8 
Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului Unității 

Administrativ-Teritoriale Județul Arad în Adunarea Generală Ordinară a Acționarilor la S.C. 
Compania de Apă Arad S.A. din data de 28/29 septembrie 2023 – inițiativa președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 

reprezentantului UAT Județul Arad în Adunarea Generală Ordinară a Acționarilor la S.C. 
Compania de Apă Arad S.A. din data de 28/29 septembrie 2023. Dacă sunt intervenţii?  

Dl Borha Gheorghe-Vasile: Borha sunt, nu particip, nu dezbat şi punctul 9 la fel. 
Dl Cionca Iustin: Ok, am consemnat. Dacă sunt alte intervenţii? 
Dl Anghel Răzvan: Da, Răzvan Anghel. Aici este din nou vorba de indicatorii de 

performanţă, despre care vorbim de două ori pe an şi suntem în situaţia în care o Companie 
care este pe pierdere şi a scumpit apa cu 30%, este premiată cu nota 9,30 din 10. Aşa a ieşit 
după punctaj, noi nu suntem de acord cu aceasta. Din nou premierea se face pentru că şi-a 
plătit furnizorii şi creditele. Oricare dintre noi îşi plăteşte furnizorii şi creditele. 

Dl Cionca Iustin: Cine vorbeşte aici? 
Dl Anghel Răzvan: Fără să fie premiat, pentru că e ceva normal. Şi din nou, rapoartele 

care sunt obligatorii, e ok să fie premiate, dar noi nu vom vota pentru aceasta. Mulţumesc! 
Dl Cionca Iustin: Da, o să rog Compania de Apă să dea nişte explicaţii.  
Dna Stoicu Narcisa: Narcisa Stoicu, Compania de Apă Arad SA. Este vorba despre 

raportul pentru trimestrul al II-lea, care a fost întocmit pe baza indicatorilor de performanţă, 
care constituie anexă la contractul de mandat, care a fost aprobat în Adunarea Generală a 
Acţionarilor în urma mandatării reprezentantului UAT Judeţul Arad, la adoptarea bugetului de 
venituri şi cheltuieli. Să ştiţi că ei sunt calculaţi cu respectarea prevederilor cuprinse în Anexa 
2, care stabileşte modul de calcul. Vorbim despre o nerealizare a indicatorilor, adică un 
procent mic, de 93%, la 5 indicatori. În rest indicatorii au fost realizaţi şi plata se face în 
conformitate cu contractul de mandat. 

Dl Anghel Răzvan: Dar dumneavoastră vi se pare că este o Companie de nota 9,30?  
Dna Stoicu Narcisa: Nu este o Companie de nota 9,30, să ştiţi!  
Dl Anghel Răzvan: Păi aşa a ieşit din calcul.  
Dna Stoicu Narcisa: Aşa au ieşit indicatorii, ponderea indicatorilor, la realizare. 
Dl Anghel Răzvan: Dar e echivalent cu o notă ca să înţeleagă toată lumea, doar aşa am 

echivala. Mulţumesc!  
Dna Stoicu Narcisa: Cu plăcere! 
Dl Cionca Iustin: Vă răspund eu, este o companie de nota 10.  
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Dna Stoicu Narcisa: La toate investiţiile ... 
Dl Cionca Iustin: Cine a făcut evaluarea, a fost zgârcit la punctaj. Eu vă invit într-o zi să 

facem o comparaţie, ce s-a întâmplat în ultimii ani, şi de unde a pornit această Companie şi 
unde este astăzi. Eu cred că, după ce am redus prin decizia managerului de acolo şi validarea 
noastră, cu 200 şi ceva de posturi, în condiţiile în care am crescut numărul staţiilor, şi am 
crescut numărul sistemelor de alimentare şi de canalizare, cu acelaşi personal, eu cred că 
există performanţă. Până la urmă nicio societate nu putem spune că e perfectă, dar 
Compania de Apă merge pe drumul bun, a pregătit proiecte de finanţare. Şi eu mă aşteptam 
să vă apăraţi mai bine. 

Dna Stoicu Narcisa: Da. 
Dl Cionca Iustin: Mă luaţi pe mine avocat să vă apăr. 
Dna Stoicu Narcisa: Contribuţia... acum am un proiect pe Interreg, pentru modernizarea 

sau dotarea Societăţii cu aparate în vederea perfecţionării sistemului de apă-canal. Deci 
avem trei proiecte care ... 

Dl Borha Gheorghe-Vasile: N-am vrut să vorbesc, dar dacă domnul consilier Anghel 
vrea să poarte o discuţie cu mine personală, domnule, o să-i pun la dispoziţie foarte multe 
date despre Compania de Apă. Şi din trecut, şi de acum, şi-i spun şi viitorul, dacă dânsul are 
timp să mă asculte. 

Dl Cionca Iustin: Sigur, sunt convins că va vrea. 
Dna Stoicu Narcisa: Sunt trei proiecte internaţionale în derulare, pe fonduri europene, 

de câteva milioane de euro, cu acelaşi personal, într-adevăr redus cu 200 de oameni, suntem 
în, dacă va intra în vigoare noua ordonanţă, aproape în imposibilitate să asigurăm serviciul 
de apă-canal la parametri optimi. Deci din punctul acesta de vedere, sau aşa ar trebui să 
priviţi lucrurile. 

Dl Cionca Iustin: De ce dacă va intra ordonanţa? Că nu am înţeles. 
Dna Stoicu Narcisa: Pentru că o să afecteze într-o destul de mare măsură partea de 

personal. 
Dl Cionca Iustin: La salarii vă referiţi? 
Dna Stoicu Narcisa: Salarii şi posturi vacante respectiv angajare de personal, acolo 

unde se vacantează locuri. 
Dl Cionca Iustin: Bun, sunt măsuri care se iau acum pe un termen determinat, vedem 

ce se va întâmpla în viitor. Oricum faptul că vă taie salariile la conducere, o să fie pe placul 
domnului preşedinte. 

Dna Stoicu Narcisa: Asta este adevărat. 
Dl Anghel Răzvan: Nici vorbă, nici vorbă! 
Dl Cionca Iustin: Nu? 
Dl Anghel Răzvan: Eu vreau să aibă toată lumea salarii mari. 
Dna Stoicu Narcisa: Va fi aproape imposibil de obţinut performaţă. 
Dl Anghel Răzvan: N-am zis că le dăm prea mult, am zis nu e corect calculat. Adică e 

puţin forţat. 
Dl Cionca Iustin: Am înţeles, cine, că pentru opinia publică, nu pentru ai noştri, cine face 

aceste calcule pe care, uitaţi, dânsul spune că nu sunt bine .... 
Dl Anghel Răzvan: Nu! Calculele sunt... 
Dna Stoicu Narcisa: Calculele sunt bine!  
Dl Anghel Răzvan: Calculele sunt bine, dar am înţeles că sunt mult mai mulţi indicatori 

în lege care se pot alege. Şi îi alegem pe cei mai favorabili. 
Dna Stoicu Narcisa: În termen de 90 de zile, să ştiţi că aceşti indicatori care sunt în 

acest moment în vigoare, se pliază pe Legea 187, care a intrat în vigoare la nivelul de 
indicatori obligatorii a fi stabiliţi ca şi evaluare a performanţei pe sistemul ... mă rog, noi 
suntem pe apă-canal. Deci ne pliem chiar şi pe legea care a intrat în vigoare sub aspectul 
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indicatorilor de performanţă la membri neexecutivi, că vorbim despre membri neexecutivi ai 
Consiliului de Administraţie.  

Oricum, după intrarea legii în vigoare, componenta variabilă a acestora, care nu era 
foarte mare, era un 3.000 brut, da? La un membru al Consiliului de Administraţie va fi 
eliminată, că este ultimul punct de pe ordinea de zi de la şedinţa Adunării Generale Ordinare 
a Acţionarilor, şi vor rămâne membrii neexecutivi ai Consiliului de Administraţie cu salariul 
minim pe economie, la un patrimoniu de gestionat de sute de milioane de lei. Nu ştiu cine va 
mai veni să stea membru în Consiliul de Administraţie pentru un salariu minim pe economie. 
Aceasta este celebra indemnizaţie a membrilor Consiliului de Administraţie! 

Dl Anghel Răzvan: Şi să vă mai dau un exemplu de indicatori care mie mi se pare ciudat. 
Dna Stoicu Narcisa: Vă rog! 
Dl Anghel Răzvan: La ponderea cheltuielilor cu personalul, în cifra de afaceri, dacă prin 

absurd în loc de 67, ajungem la 100%, deci tot ce încasăm dăm pe salarii, mai angajăm 1.000 
de oameni să zicem, nota finală ar fi tot peste 9.    

Dna Stoicu Narcisa: Să ştiţi că dacă ar fi ... 
Dl Anghel Răzvan: Am făcut o simulare, aşa de curiozitate. 
Dna Stoicu Narcisa: Dacă Compania de Apă ar avea exclusiv în aria de operare  

municipiul Arad, ne-am afla într-o altă ipoteză, dar în condiţiile în care Compania de Apă 
gestionează tot sistemul de apă-canal la nivelul judeţului Arad, eşti obligat să ai angajaţi la 
toate staţiile de epurare, atât în schimb normal cât şi pentru intervenţii. Şi atunci ne aflăm   
într-o astfel de ipoteză. 

Dl Cionca Iustin: Acum eu ce aş vrea, aş vrea să opresc dialogul acesta. Ce aş vrea să 
înţelegem, Compania de Apă nu este doar un operator economic care urmăreşte profit, are 
şi o componentă socială importantă. Majoritatea sistemelor sunt pe pierdere şi ştiţi aceasta, 
pentru că nu ai cum să acoperi din costurile pe care le-am fixat aici, la Cermei de exemplu 
sau la Arad. Într-adevăr în municipiul Arad suntem pe profit, în restul, pe 90 şi ceva la sută, 
vă rog să prezentaţi o analiză, să vedeţi pe câte localităţi se pierde ... 

Dna Stoicu Narcisa: În judeţ, în marea lor majoritate este pe pierdere. 
Dl Cionca Iustin: Datorită faptului că nu avem destule branşamente, deci până când o 

să reuşim să asigurăm numărul de branşamente în fiecare localitate, astfel încât să devină 
profitabilă, va trebui să avem această componentă socială. 

Dl Anghel Răzvan: Ştiu, dar dacă vine o factură de 150 de lei la Cermei probabil că e 
enorm, şi de aceea nu se branşează lumea. 

Dl Cionca Iustin: Eu înţeleg aceasta, dar aceasta încerc să vă spun acum, de la 
municipiu ducem banii din profit spre judeţ, până când o să reuşim să rentabilizăm peste tot. 
Bine, eu vă mulţumesc frumos, am înţeles punctul dumneavoastră de vedere, am vrut doar 
să explicăm, mai mult pentru cei care ne ascultă, pentru că sunt convins că toţi consilierii din 
sală cunosc. Vreţi să interveniţi? Scuzaţi-mă! 

Dl Ţole Daniel: Da, mulţumesc! Aş vrea să întreb şi eu, după cum aţi punctat şi 
dumneavoastră foarte bine că obiectivul principal nu este profit ci este poate unul social, ca 
toată lumea să aibă acces la apă, atunci care este motivul pentru care se măresc preţurile 
aprope în fiecare an, dacă obiectivul Companiei de Apă nu este să facă profit, ci să atragă 
cât mai mulţi oameni? Dacă noi mărim preţurile, este aceasta o politică pentru a atrage 
oamenii? 

Dna Stoicu Narcisa: Să ştiţi că mărirea preţului la apă-canal sau stabilirea preţului la 
apă-canal se face în conformitate cu criteriile stabilite de legiuitor, cel care avizeză preţul este 
ANRSC-ul, şi limitează profitul operatorului într-un cuantum stabilit în mod expres de lege. 
Deci şi dacă Compania de Apă ar dori să mărească preţul, nu poate, pentru că vorbim despre 
gradul de suportabilitate al populaţiei, vorbim despre infrastructură de apă-canal şi despre 
obligaţiile impuse operatorilor de a-şi moderniza sistemul de apă-canal pentru a nu avea 
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pierderi. Deci opţiunea sau dreptul de a stabili preţul nu aparţine operatorului ci noi pe baza 
planului de afaceri, ANRSC-ul ne-a stabilit preţul.   

Dl Ţole Daniel: Am înţeles, mulţumesc! Dar dacă Compania de Apă ar vrea să nu 
mărească preţul. Are şi opţiunea aceasta? Că ANRSCU-ul vizează maximul pe care îl poate 
majora. Dar dacă Compania de Apă decide: anul acesta nu majorăm. Există posibilitatea 
aceasta? 

Dna Stoicu Narcisa: Acum să ştiţi că Compania de Apă a fost pe penultimul loc în ţară 
la preţul de apă, la tarif de apă-canal din 40 de operatori şi din acest motiv se află pe primele 
6 luni pe acea pierdere despre care făcea vorbire colegul dumneavoastră. Pentru că până    
s-a depus documentaţia, până a fost analizată de ANRSC, au trecut 6 luni de zile şi noi din 
acest motiv am fost pe pierdere, cu cel mai mic preţ de apă-canal. Energia electrică este o 
componentă esenţială care a condus la creşterea preţului. Deci nu ... 

Dl Cionca Iustin: Deci pentru toată lumea, să înţelegem. Operatorul Apă-Canal trăieşte 
din facturile pe care le plătesc cei care beneficiază de aceste servicii. Dacă acum legiuitorul 
vine şi ridică salariul minim pe economie şi cresc salariile. Trebuie să majorez tariful la apă şi 
la canal ca să poţi să dai aceste salarii? Trebuie, pentru că nu ai altă sursă de venit. Şi atunci 
noi tot timpul trebuie să fim atenţi ca acestă Companie să supravieţuiască, să nu dea faliment. 
Exact ca şi orice companie privată, că şi la dumneavoastră, dacă vă cresc salariile, trebuie 
să-ţi ridici un pic adaosul ca să poţi să plăteşti salariile acelea, să nu intri în faliment. La fel 
se întâmplă cu toate materialele, care unele s-au şi triplat. Deci dacă creşte preţul la 
combustibil, la curent, eu nu vreau.., ar fi bine să facem o dată, domnul Borha... 

Dna Stoicu Narcisa: O analiză. 
Dl Cionca Iustin: O analiză să arătăm cât de mult s-au schimbat. S-au... nu poţi, dacă 

aţi zis că nu participaţi la discuţii. Dar facem un dialog în afara şedinţei. Şi să prezentaţi să 
vedeţi cât de mult au crescut toate cheltuielile acestea. Dar, dragi colegi, cred că şi acasă la 
dumneavoastră simţiţi un pic pe facturi ce s-a întâmplat în ultima perioadă. Nici Compania nu 
face excepţie. Şi atunci de aceea se ridică şi de aceea ANRSC-ul ne dă voie să ridicăm 
aceste preţuri ca să nu dăm faliment. Gândiţi-vă ce s-ar întâmpla dacă am da faliment şi noi 
ca acţionari majoritari, n-am putea să gestionăm o companie, atunci iarăşi am fi manageri 
proşti. Până la urmă trebuie să ţii un echilibru între cheltuieli şi venituri, astfel încât să dai 
servicii bune la un preţ cât mai corect. Dar să nu mergi nici în zona cealaltă în care să nu 
plăteşti corespunzător oamenii să rămâi fără specialişti. Dar pentru aceasta avem manageri, 
avem echipă de conducere şi noi încercăm să-i şi răsplătim financiar, astfel încât profesioniştii 
buni să rămână la Companie, pentru că tentaţia e mare să plece în alte domenii unde sunt 
mult mai bine plătiţi.  

Mai sunt întrebări? Dacă nu mai sunt întrebări, vă mulţumesc frumos pentru explicaţii. 
Trecem la vot, cine este pentru? 21 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-
Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Blaga Bogdan-Marius, Botizan Marin-
Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, 
Dinga Stefania-Patricia, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Pero Tamas-Carol, Pop Talida, 
Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, 
Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă? 4 voturi (Anghel Răzvan-Paul, Orza 
Gheorghe, Pop Ioana-Alina, Țole Daniel-Ioan). Deci încă o dată, împotrivă?  4 voturi (Anghel 
Răzvan-Paul, Orza Gheorghe, Pop Ioana-Alina, Țole Daniel-Ioan). Un vot împotrivă şi câte 
în sală? 3, da? Ok, abțineri? Două abţineri. Ah, scuzaţi-mă, ok! 3 abţineri (Budău Ruben, Moț 
Petru, Lucaci Cornel-Ștefan). 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
362/2023 privind acordarea unui mandat special reprezentantului Unității Administrativ-



14 

 

Teritoriale Județul Arad în Adunarea Generală Ordinară a Acționarilor la S.C. Compania de 
Apă Arad S.A. din data de 28/29 septembrie 2023. 

 
 
Punctul 9  
Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului Unității 

Administrativ-Teritoriale Județul Arad în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară Apă Canalizare Județul Arad – inițiativa președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 

reprezentantului UAT Județul Arad în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară Apă Canalizare Județul Arad. Dacă sunt intervenţii? Cine este pentru? 28 
voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel 
- vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Botizan Marin-Gheorghe, 
Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, 
Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu 
Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan 
Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici 
Ion și  Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
363/2023 privind acordarea unui mandat special reprezentantului Unității Administrativ-
Teritoriale Județul Arad în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară Apă 
Canalizare Județul Arad. 

 
Punctul 10 
Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special reprezentantului Unității 

Administrativ-Teritoriale Județul Arad în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară de Transport Public Arad – inițiativa președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind acordarea unui mandat special 

reprezentantului UAT Județul Arad în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare 
Intercomunitară de Transport Public Arad. Dacă sunt intervenţii? Cine este pentru? 29 voturi 
pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - 
vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan 
Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel 
Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-
Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, 
Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, 
Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
364/2023 privind acordarea unui mandat special reprezentantului Unității Administrativ-
Teritoriale Județul Arad în Adunarea Generală a Asociației de Dezvoltare Intercomunitară de 
Transport Public Arad. 

 
Punctul 11 
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Proiect de hotărâre privind constituirea în favoarea comunei Chisindia a dreptului de uz 
și a dreptului de servitute asupra unor terenuri proprietate publică a județului Arad – inițiativa 
președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind constituirea în favoarea comunei Chisindia 

a dreptului de uz și a dreptului de servitute asupra unor terenuri proprietate publică a județului 
Arad. Dacă sunt intervenţii? Nu sunt, cine este pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin – 
preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel 
Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, 
Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, 
Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu 
Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan 
Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici 
Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
365/2023 privind constituirea în favoarea comunei Chisindia a dreptului de uz și a dreptului 
de servitute asupra unor terenuri proprietate publică a județului Arad. 

 
Punctul 12 
Proiect de hotărâre privind aprobarea numărului de autoturisme pentru activitățile 

specifice desfășurate de către Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului 
Arad – inițiativa președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 12. Proiect de hotărâre privind aprobarea numărului de 

autoturisme pentru activitățile specifice desfășurate de către DGASPC. Dacă sunt intervenţii? 
Nu sunt, cine este pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-
Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-
Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, 
Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, 
Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero 
Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-
Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric 
Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
366/2023 privind aprobarea numărului de autoturisme pentru activitățile specifice desfășurate 
de către Direcția Generală de Asistență Socială și Protecția Copilului Arad. 

 
Punctul 13 
Proiect de hotărâre privind aprobarea majorării patrimoniului public al judeţului Arad ca 

urmare a investiţiei „Modernizare DJ 792B km 8+500-11+900, 15+800-33+800, 33+800-
40+400 Bârsa-Moneasa-Limită judeţ Bihor” – inițiativa președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 13. Proiect de hotărâre pentru aprobarea majorării 

patrimoniului public al judeţului Arad ca urmare a investiţiei „Modernizare DJ 792B           
Bârsa-Moneasa-Limită judeţ Bihor”. Dacă sunt intervenţii? Nu sunt. Cine este pentru? 29 
voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel 



16 

 

- vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, 
Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-
Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, 
Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, 
Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, 
Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. 
Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
367/2023 privind aprobarea majorării patrimoniului public al judeţului Arad ca urmare a 
investiţiei „Modernizare DJ 792B km 8+500-11+900, 15+800-33+800, 33+800-40+400 Bârsa-
Moneasa-Limită judeţ Bihor”. 

 
Punctul 14  
Proiect de hotărâre privind aprobarea majorării patrimoniului public al județului Arad și 

constituirea dreptului de administrare în favoarea Direcției Generale de Asistență Socială și 
Protecția Copilului Arad asupra unor imobile – inițiativa președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: 14. Proiect de hotărâre privind aprobarea majorării patrimoniului public 

al județului Arad și constituirea dreptului de administrare în favoarea DGASPC asupra unor 
imobile. Dacă sunt intervenţii? Nu sunt. Cine este pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin – 
preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel 
Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, 
Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, 
Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu 
Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan 
Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici 
Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
368/2023 privind aprobarea majorării patrimoniului public al județului Arad și constituirea 
dreptului de administrare în favoarea Direcției Generale de Asistență Socială și Protecția 
Copilului Arad asupra unor imobile. 

 
Punctul 15 
Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii imobilului înscris în C.F. nr. 357049 Arad 

aflat în proprietatea publică a Județului Arad – inițiativa președintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: 15. Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii imobilului înscris în 

C.F. nr. 357049 Arad aflat în proprietatea publică a Județului Arad. Dacă sunt intervenţii? Nu 
sunt, cine este pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-
vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, 
Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău 
Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci 
Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-
Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, 
Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-
Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 



17 

 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
369/2023 privind aprobarea dezlipirii imobilului înscris în C.F. nr. 357049 Arad aflat în 
proprietatea publică a Județului Arad. 

 
Punctul 16 
Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii imobilului înscris în C.F. nr. 355681 Arad 

aflat în proprietatea publică a Județului Arad – inițiativa președintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Punctul 16. Proiect de hotărâre privind aprobarea dezlipirii imobilului 

înscris în C.F. nr. 355681 Arad aflat în proprietatea publică a Județului Arad. Dacă sunt 
intervenţii? Nu sunt, cine este pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar 
Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga 
Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni 
Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-
Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza 
Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-
Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și 
Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
370/2023 privind aprobarea dezlipirii imobilului înscris în C.F. nr. 355681 Arad aflat în 
proprietatea publică a Județului Arad. 

 
Punctul 17 
Proiect de hotărâre privind instituirea unei restricţii de circulație pe sectorul de drum 

județean DJ 792 km 0+000-5+000 Socodor-Nădab aflat în administrarea Consiliului Județean 
Arad – iniţiativa preşedintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 17. Proiect de hotărâre privind instituirea unei restricţii de 

circulație pe sectorul de drum județean DJ 792 Socodor-Nădab aflat în administrarea 
Consiliului Județean Arad. Dacă sunt intervenţii? Nu sunt, cine este pentru? 29 voturi pentru 
(Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - 
vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan 
Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel 
Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-
Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, 
Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, 
Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
371/2023 privind instituirea unei restricţii de circulație pe sectorul de drum județean DJ 792 
km 0+000-5+000 Socodor-Nădab aflat în administrarea Consiliului Județean Arad. 

 
Punctul 18 
Proiect de hotărâre pentru modificarea Devizului general – rest de executat pentru 

obiectivul de investiții „Modernizare DJ 792E km 3+700 – 15+000 Dieci – Dezna” aprobat 
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pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”, precum și a sumei 
reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local aferente restului de 
executat pentru realizarea obiectivului – iniţiativa preşedintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 18. Proiect de hotărâre pentru modificarea Devizului         

general – rest de executat pentru obiectivul de investiții „Modernizare DJ 792E Dieci – Dezna” 
aprobat pentru finanțare prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”, precum și a 
sumei reprezentând categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local aferente restului de 
executat pentru realizarea obiectivului. Dacă sunt intervenţii? Nu sunt, cine este pentru? 29 
voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc  
Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, 
Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-
Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, 
Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, 
Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, 
Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. 
Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
372/2023 pentru modificarea Devizului general – rest de executat pentru obiectivul de 
investiții „Modernizare DJ 792E km 3+700 – 15+000 Dieci – Dezna” aprobat pentru finanțare 
prin Programul național de investiții „Anghel Saligny”, precum și a sumei reprezentând 
categoriile de cheltuieli finanțate de la bugetul local aferente restului de executat pentru 
realizarea obiectivului. 

 
Punctul 19 
Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor suplimentare de utilizare a drumurilor 

judeţene aflate în administrarea Consiliului Judeţean Arad, pentru transporturile efectuate cu 
vehicule cu tonaj şi/sau gabarit depăşit pe anul 2024 – inițiativa președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 19. Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor suplimentare 

de utilizare a drumurilor judeţene aflate în administrarea Consiliului Judeţean Arad, pentru 
transporturile efectuate cu vehicule cu tonaj şi/sau gabarit depăşit pe anul 2024. Dacă sunt 
intervenţii? Nu sunt, cine este pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar 
Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga 
Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni 
Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-
Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza 
Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-
Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și 
Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
373/2023 privind aprobarea tarifelor suplimentare de utilizare a drumurilor judeţene aflate în 
administrarea Consiliului Judeţean Arad, pentru transporturile efectuate cu vehicule cu tonaj 
şi/sau gabarit depăşit pe anul 2024. 

 
Punctul 20  
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Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru eliberarea acordurilor prealabile și 
a autorizaţiilor de amplasare şi/sau de acces în zona drumului și a tarifelor de 
ocupare/închiriere a suprafețelor de teren din zona drumurilor judeţene din domeniul public 
al judeţului Arad, aflate în administrarea Consiliului Judeţean Arad, pe anul 2024 – inițiativa 
președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: 20. Proiect de hotărâre privind aprobarea tarifelor pentru eliberarea 

acordurilor prealabile și a autorizaţiilor de amplasare şi/sau de acces în zona drumului și a 
tarifelor de ocupare/închiriere a suprafețelor de teren din zona drumurilor judeţene din 
domeniul public al judeţului Arad, aflate în administrarea Consiliului Judeţean Arad, pe anul 
2024. Dacă sunt intervenţii? Nu sunt, cine este pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin – 
preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel 
Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, 
Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, 
Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu 
Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan 
Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici 
Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
374/2023 privind aprobarea tarifelor pentru eliberarea acordurilor prealabile și a autorizaţiilor 
de amplasare şi/sau de acces în zona drumului și a tarifelor de ocupare/închiriere a 
suprafețelor de teren din zona drumurilor judeţene din domeniul public al judeţului Arad, aflate 
în administrarea Consiliului Judeţean Arad, pe anul 2024. 

 
Punctul 21 
Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor județene pentru activitatea de amenajare 

a teritoriului, urbanism şi autorizarea lucrărilor de construcţii pe anul 2024 – inițiativa 
președintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 21. Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor județene 

pentru activitatea de amenajare a teritoriului, urbanism şi autorizarea lucrărilor de construcţii 
pe anul 2024. Dacă sunt intervenţii? Nu sunt, cine este pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin 
– preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel 
Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, 
Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, 
Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu 
Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan 
Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici 
Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
375/2023 privind aprobarea taxelor județene pentru activitatea de amenajare a teritoriului, 
urbanism şi autorizarea lucrărilor de construcţii pe anul 2024. 

 
Punctul 22 
Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor pe anul 2024 pentru Direcţia Judeţeană 

de Evidenţă a Persoanelor Arad – inițiativa președintelui. 
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Dl Cionca Iustin: Punctul 22. Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor pe anul 2024 

pentru Direcţia Judeţeană de Evidenţă a Persoanelor Arad. Dacă sunt intervenţii? Nu sunt, 
cine este pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-
vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, 
Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău 
Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci 
Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-
Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, 
Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ion și Waldvogel-Leric Brigitte-
Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
376/2023 privind aprobarea taxelor pe anul 2024 pentru Direcţia Judeţeană de Evidenţă a 
Persoanelor Arad.  

 
Punctul 23 
Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor şi tarifelor pe anul 2024 pentru Complexul 

Muzeal Arad – inițiativa președintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Punctul 23. Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor şi tarifelor pe 

anul 2024 pentru Complexul Muzeal Arad. Dacă sunt intervenţii?  
Dl Blaga Bogdan-Marius: Blaga Bogdan, nu particip la vot. 
Dl Cionca Iustin: Alte intrevenţii? Nu sunt, cine este pentru? 28 voturi pentru (Cionca 

Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, 
Anghel Răzvan-Paul, Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni 
Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-
Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza 
Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-
Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ioan și 
Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
377/2023 privind aprobarea taxelor şi tarifelor pe anul 2024 pentru Complexul Muzeal Arad. 

 
Punctul 24 
Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor pe anul 2024 pentru Biblioteca Judeţeană 

”A.D. XENOPOL” Arad – inițiativa președintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor pe anul 2024 pentru 

Biblioteca Judeţeană ”A.D. XENOPOL” Arad. Dacă sunt intervenţii? Nu sunt, cine este 
pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, 
Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-
Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău Ruben, Ciorogar 
Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț 
Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-
Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-
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Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). 
Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
378/2023 privind aprobarea taxelor pe anul 2024 pentru Biblioteca Judeţeană ”A.D. 
XENOPOL” Arad. 

 
Punctul 25 
Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor pe anul școlar 2023-2024 și tarifelor pe 

anul 2024 pentru Centrul Cultural Judeţean Arad – inițiativa președintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind aprobarea taxelor pe anul școlar 2023-2024 

și tarifelor pe anul 2024 pentru Centrul Cultural Judeţean Arad. Dacă sunt intervenţii? Nu 
sunt, cine este pentru? 29 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-
vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, 
Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău 
Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci 
Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-
Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, 
Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-
Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
379/2023 privind aprobarea taxelor pe anul școlar 2023-2024 și tarifelor pe anul 2024 pentru 
Centrul Cultural Judeţean Arad.  

 
Punctul 26 
Proiect de hotărâre pentru modificarea Anexei la Hotărârea Consiliului Județean Arad 

nr. 16/09.01.2023 privind repartizarea pe unități administrativ-teritoriale a sumelor 
corespunzătoare cotei de 6% din impozitul pe venit reprezentând fond la dispoziția consiliului 
județean pe anul 2023 precum și a sumelor estimate pentru anii 2024-2026 – iniţiativa 
preşedintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: Punctul 26. Proiect de hotărâre pentru modificarea Anexei la Hotărârea 

Consiliului Județean Arad nr. 16/09.01.2023 privind repartizarea pe unități administrativ-
teritoriale a sumelor corespunzătoare cotei de 6% din impozitul pe venit reprezentând fond la 
dispoziția consiliului județean pe anul 2023 precum și a sumelor estimate pentru anii          
2024-2026. Dacă sunt intervenţii?  

Dna Popa Garofiţa: Popa sunt nu particip la vot. 
Dl Cionca Iustin:Alte intervenţii? 
Dl Botizan Marin-Gheorghe: Botizan, nu particip la vot. 
Dl Cionca Iustin: Alte intervenţii? Domnul Moţ, vă rog! 
Dl Moţ Petru: Da, domnule preşedinte, avem ... sigur, ne bucurăm de fiecare dată când 

putem repartiza sume de bani, dar nu ne putem bucura de modul în care se repartizează de 
această dată. Data trecută, la începutul anului, noi am votat, grupul nostru politic, acest 
proiect de hotărâre privind repartizarea sumelor iniţiale, chiar dacă nu am fost foarte mulţumiţi 
nici atunci de modul în care sumele s-au repartizat. Nemulţumire pe care grupul nostru politic 
cel puţin, o are de mai mulţi ani de zile, dar aceasta este!  De această dată însă, credem că 
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lucrurile merg în aceeaşi linie a alocărilor discreţionare, pentru că nu mi se pare normal ca 
din 24 de UAT-uri care primesc sume de bani, doar una să fie condusă de către un primar al 
Partidului Social Democrat. Eu nu pot să cred că doar localităţile conduse de către primari de 
anumite, sau de o anumită culoare politică, au proiecte sau că sunt singurii care se 
interesează şi urmăresc să obţină alocări de la Consiliul Judeţean. S-au spus aici în această 
sală multe lucruri frumoase despre cum sprijinim dezvoltarea, aducţiunile, reţelele de gaz, 
canalizare, apă, sigur sunt până la urmă condiţii minimale de viaţă pe care cu toţii ni le dorim 
pentru locuitorii judeţului Arad în secolul XXI.  

Dar dacă urmărim proiectul de hotărâre, vedem că nu este aşa, pentru că înţelegeam 
dacă mergem pe alocări la gaz sau doar la apă şi canal, şi anumite primării nu depun, deşi 
eu nu cred, eu cred că toţi primarii din judeţ îşi urmăresc, sau urmăresc să obţină cât mai 
multe finanţări, şi să ducă banii în comunităţile lor, pentru că până la urmă de aceea au fost 
aleşi de cetăţeni. Nu o să mă refer punctual la nicio localitate, pentru că până la urmă nu 
primarii care primesc aceste sume de bani, n-au nicio vină că urmăresc să atragă fonduri în 
comunităţile lor. Problema este modul în care noi înţelegem să-i repartizăm şi o să spicuiesc 
de aici câteva proiecte care eu zic că nu se încadrează nici pe apă, nici pe canal, nici pe gaz, 
nici aşa mai departe.  

Studiu de fezabilitate înfiinţare Muzeu, eu sunt pentru actul cultural de fiecare dată şi 
votez cu plăcere orice investiţie în cultură, sau în sănătate şi aşa mai departe, şi cred că toţi 
suntem la fel.  

Modernizare infrastructură rutieră şi pietonale în zone centrale, extindere ...., 
modernizare drum 792G, nu contează localităţile, pentru că nu la localităţi vreau să mă refer, 
mai departe, reabilitare interior şi exterior casă de oaspeţi. 

Dl Cionca Iustin: Care-i cu casa de oaspeţi, că nu ştiu?  
Dl Moţ Petru: Domnule repet, este în Anexă, eu nu am .... 
Dl Cionca Iustin: Bun dar numai o secundă! 
Dl Moţ Petru: Da. 
Dl Cionca Iustin: Aş vrea pentru colegi. 
Dl Moţ Petru: Da, n-am o problemă cu localitatea respectivă. 
Dl Cionca Iustin: Numai să intervin puţin. 
Dl Moţ Petru: Da. 
Dl Cionca Iustin: Pe lângă alocarea care o dăm acum, sunt acolo nişte transferuri de 

sume de pe un obiectiv de investiţie pe alt obiectiv de investiţie, întotdeauna, n-am văzut nicio 
excepţie, aţi fost de acord să schimbăm aceste destinaţii.  

Dl Moţ Petru: Suntem şi acum să ştiţi. 
Dl Cionca Iustin: Şi probabil, că ce citiţi dumneavoastră, este mutarea ce am dat la 

începutul anului de pe un obiectiv pe alt obiectiv. Eu nu am ... 
Dl Moţ Petru: Deci în tabelul pe care îl am, dăm alocare iniţială 50 de lei, 50 de mii de 

lei de fapt şi acum sunt 210 mii. Deci influenţa în plus este de 160, într-adevăr că este o 
realocare de la un alt obiectiv, dar 60 de mii sunt în plus. Deci nu toată suma este în plus, dar 
o parte din sumă este în plus. Repet, n-am o problemă cu obiectivul acesta.  

Dl Cionca Iustin: Deci domnul Moţ, am onorat toate cererile care au fost depuse aici, cu 
excepţia Gurahonţului şi încă o localitate, nu mai reţin care. Care pentru mine, n-au putut face 
dovada că e investiţie şi noi nu mai dăm bani pentru obiective de reparaţii, sau cheltuieli de 
funcţionare a primăriilor.  

Dl Moţ Petru: Bun.  
Dl Cionca Iustin: În rest pentru fiecare de acolo, vă stau la dispoziţie după şedinţă să vă 

dau explicaţii.  
Dl Moţ Petru: Domnule preşedinte, eu înţeleg că sumele nu sunt enorme şi găsim 

explicaţii pentru fiecare, dar ce vreau eu să spun, una zicem ...  
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Dl Cionca Iustin: Ziceţi-mi un primar de la dumneavoastră care a solicitat în mod 
întemeiat şi n-a primit bani. 

Dl Moţ Petru: Bun, cum apreciem întemeierea aceasta? 
Dl Cionca Iustin: Păi vă explic la fiecare, eu vă spun acum ... 
Dl Moţ Petru: Sau că nu au cerut, domnule oamenii aceia cer bani în fiecare an pentru 

diverse proiecte şi rareori primesc. Haideţi să fim...  
Dl Cionca Iustin: Deci domnul Moţ, trebuie să înţelegeţi că în judeţul Arad primarii PSD 

sunt în minoritate, sunt mai puţini şi-i logic să primească mai puţin decât alţi primari pentru că 
raportul e ...  

Dl Moţ Petru: Bun, dar atunci să spunem... 
Dl Cionca Iustin: Câţi primari aveţi? 
Dl Moţ Petru: Atunci haideţi să spunem că facem alocările aşa, şi nu să spunem că le 

facem în funcţie de investiţii, de modernizări, de alte criterii. 
Dl Cionca Iustin: Haideţi, uitaţi, pentru opinia publică vorbim acum, da? 
Dl Moţ Petru: Fireşte. 
Dl Cionca Iustin: Sunteţi de acord să facem un dialog?  
Dl Moţ Petru: Îmi face plăcere să facem un dialog. 
Dl Cionca Iustin: Câte localităţi a plătit Guvernul condus de dumneavoastră pentru gaz 

la PSD şi câte a dat la PNL? 
Dl Moţ Petru: Nu am o astfel de statistică. 
Dl Cionca Iustin: Vă spun eu.  
Dl Moţ Petru: Dar nu are legătură cu proiectul. 
 Dl Cionca Iustin: Eu o am. 
Dl Moţ Petru: Am văzut că aţi fost la Bucureşti să faceţi nişte contracte.  
Dl Cionca Iustin: Nu, dar ascultaţi-mă! Deci Prim-Ministrul dumeavoastră a dat 3 la PSD 

şi 17 la PNL, a împărţit ... 
Dl Moţ Petru: Al nostru! Domnul preşedinte, al nostru! 
Dl Cionca Iustin: Al nostru.  
Dl Moţ Petru: Este Prim-Ministrul României şi PNL-ul cred că ... 
Dl Cionca Iustin: Domnul Moţ, nu v-am văzut atunci să reproşaţi domnului Prim-Ministru 

că a împărţit banii discreţionar şi că au luat mai mult PNL-ştii. 
Dl Moţ Petru: Eu sunt convins că o s-o faceţi dumneavoastră dacă credeţi că este... 
Dl Cionca Iustin: Eu nu fac, eu sunt mulţumit cum au împărţit.  
Dl Moţ Petru: Mă bucur să aud, noi nu suntem mulţumiţi aici, să ştiţi! Nu suntem 

mulţumiţi! 
Dl Cionca Iustin: Deci domnul Moţ, trebuie să înţelegeţi că noi am cofinanţat nişte 

proiecte aprobate de către Guvern. 
Dl Moţ Petru: Deci, domnule preşedinte, nu vreau să prelungesc discuţia, acum ştim, 

discutăm pe aceste proiecte de multă vreme. 
Dl Cionca Iustin: Am înţeles punctul dumneavoastră de vedere. 
Dl Moţ Petru: Deci dacă dumneavoastră consideraţi, că cu unii primari nu puteţi avea 

un dialog, apelaţi şi la noi, la consilierii judeţeni, discutaţi, domnule vorbim să aducă dacă 
apreciaţi că n-au depus cereri. 

Dl Cionca Iustin: Domnul Moţ, nu puteau să depună dacă n-au avut proiecte pentru care 
n-aveau cofinanţare. 

Dl Moţ Petru: Nu există. 
Dl Cionca Iustin: Deci uitaţi, Felnacul, verificaţi să vedeţi Felnacul, a cerut, a primit. Cred 

că în lista aceasta este Păulişul, da? 
Dl Moţ Petru:  Păulişul, o singură localitate.    
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Dl Cionca Iustin: A cerut, ascultaţi-mă, a cerut, a primit. Eu nu cred că aveţi o localitate 
pe gaz să nu fi primit bani.  

Dl Moţ Petru: Tocmai aceasta vă explicam, că nu discutăm doar de gaz aici.  
Dl Cionca Iustin: Bun dar aici... 
Dl Moţ Petru: Discutăm despre obiective care n-au nicio legătură cu gazul. 
Dl Cionca Iustin: Numai puţin! Banii lor s-au dus pe gaz, e o sumă mică pe care am    

împărţit-o pe alte proiecte tot pe baza unor investiţii şi pot să vă explic fiecare localitate în 
parte. 

Dl Moţ Petru: Am înţeles, dar toate localităţile au nevoie de bani de la Consiliul Judeţean. 
Dl Cionca Iustin: N-am dat la toate localităţile. Uitaţi-vă! 
Dl Moţ Petru: N-am spus că aţi dat, aţi dat la 24. 
Dl Cionca Iustin: Ascultaţi-mă, 24 din 78, gândiţi-vă câte primării PNL, dacă vreţi să 

vorbim politic, n-au primit niciun leu. 
Dl Moţ Petru: Păi nici n-au cum să primească toţi. 
Dl Cionca Iustin: Păi vedeţi?! 
Dl Moţ Petru: Dar data trecută când s-au votat nişte alocări şi nişte sume pe gaz, nici   

n-am intervenit la proiect. S-au alocat nişte sume pentru că s-au preluat nişte drumuri 
comunale, da? N-am comentat nimic, n-am spus nimic. Dar nu ne puteţi cere să validăm prin 
vot, un proiect de hotărâre în forma aceasta. 

Dl Cionca Iustin: Ascultaţi-mă! Nu vă cer votul. 
Dl Moţ Petru: Nu-l dăm. 
Dl Cionca Iustin: Ascultaţi-mă, foarte bine, poate facem o propunere, un amendament 

să scoatem Păulişul dacă tot nu-l votaţi.  
Dl Moţ Petru: Domnule preşedinte, văd că aţi făcut un amendament la punctul 28, dacă 

apreciaţi că nu este în regulă, faceţi! 
Dl Cionca Iustin: Pot să fac, pot să fac amendamente! 
Dl Moţ Petru: Ştiu! 
Dl Cionca Iustin: Dar nu îmi pare corect cum puneţi problema, adică dumeavoastră nu 

sunteţi de acord nici cu Păulişul care este primarul dumneavoastră. 
Dl Moţ Petru: N-am spus aşa ceva!  
Dl Cionca Iustin: Păi dacă votaţi împotivă! 
Dl Moţ Petru: Am spus că sunt de acord cu toate, dar haideţi să împărţim la toată lumea 

puţinul pe care îl avem de împărţit.  
Dl Cionca Iustin: Domnul Moţ, veniţi în locul meu şi împărţiţi cum consideraţi. Eu cred 

că v-am propus un principiu corect. Şi vreau să ne înţelegem, dragi colegi! Fie că vorbim de 
drumuri comunale, fie că vorbim de gaz, am votat când am propus lucrul acesta: Toată lumea 
să respectăm regula aceasta. Şi eu cred că am respectat-o. Vom mai avea drumuri comunale 
pe care o să le predăm şi anul viitor către administraţiile locale, o să vă cer şi atunci, tot un 
principiu: Domnule, finanţăm cu prioritate aceste drumuri? V-am explicat şi de ce. Pentru că 
mă costă mult mai mult să construiesc un drum judeţean, decât un drum comunal. Plus că 
sursele de finanţare pentru drumuri comunale sunt mai multe decât finanţări pentru drumuri 
judeţen. Şi nu în ultimul rând, aceste drumuri judeţene, nu mă întrebaţi cum au ajuns în 
proprietatea noastră, nu îndeplinesc condiţiile cerute de lege. De aceea dacă noi stabilim un 
principiu, apoi trebuie să şi ne ţinem de el.  

Poate atunci când aţi votat să dam bani pentru gaz, nu v-aţi gândit că doar trei localităţi 
de la PSD vor fi finanţate, şi după aceea când aţi văzut, vă daţi seama că nu-i corect, şi din 
punctul dumneavoastră de vedere aveţi dreptate. Vreţi mai mult? 

Dl Moţ Petru: Nu, mă bucur că îmi daţi dreptate şi atunci mă gândesc că poate data 
viitoare, când o să avem un astfel de proiect, probabil la începutul anului viitor, să încercăm 



25 

 

să facem alocările pe criterii pe care toată lumea să le accepte şi să fie mulţumite toate 
localităţile. 

Dl Cionca Iustin: Vă las pe dumneavoastră să faceţi propunerile, vă spun de acum că 
n-o să reuşiţi dezideratul acesta ca toată lumea să fie de acord. 

Dl Moţ Petru: Dacă mă lăsaţi să fac eu propunerea, îl iau pe domnul Cadar să-l consult 
şi pe dumnealui şi o să vedeţi ce mulţumit o să fiţi de propunere. 

Dl Cionca Iustin: Uitaţi public, vă spun acum, data viitoare vă las să pregătiţi 
dumneavoastră. Dar dacă nu obţineţi majoritate ce faceţi?  

Dl Moţ Petru: Ei, mă asigură domnul Cadar. 
Dl Cionca Iustin: Nu majoritatea, unanimitate aţi spus. 
Dl Moţ Petru: Acuma.... 
Dl Cionca Iustin: Toată lumea să fie mulţumită. 
Dl Moţ Petru: Eu nu sunt preşedinte de consiliu ca să obţin unanimitatea, mă mulţumesc 

şi cu o majoritate să treacă proiectul, să ştiţi. 
Dl Cionca Iustin: Deci domnul Moţ, credeţi-mă, este foarte greu să împarţi bani puţini la 

nevoile pe care le au toate administraţiile. 
Dl Moţ Petru: Bun, eu am înţeles. 
Dl Cionca Iustin: Toată lumea o duce greu, şi eu vă spun, noi ar trebui să gândim acum 

nişte mecanisme în care să avem nişte principii să reuşim. Eu v-am spus, vreau să finanţăm 
investiţii, nu vreau să cheltuim bani pe reparaţii sau pe cheltuieli de funcţionare. Şi am reuşit 
de 7 ani de când sunt aici să cofinanţăm 2000 de proiecte. E o performanţă aceasta?    
Gândiţi-vă, cu 2%, să aduci 98%. Sunt foarte puţine investiţiile unde am acceptat 
compromisuri. Sunt sate mici care nu au capacitatea să scrie proiecte şi acolo am mai făcut 
excepţii, dar nu putem spune că numai într-o parte, în toate părţile. Eu vă întreb acum, aveţi 
vreo localitate în care să spuneţi: „Domnule am un proiect pe care îl pierdem pentru că n-am 
2%”?  

Dl Moţ Petru: Încă o dată, repet, dacă ne-am fi consultat înainte, vă asigur că aceste 
sume puteau să fie altfel repartizate. Pentru că încă o dată, repet, ce am mai spus, nu am 
ţinut cont, sau n-aţi ţinut, că dumneavoastră aţi făcut proiectul, cont de aceste principii. V-am 
citit aici câteva proiecte, sunt mai multe, eu mi le-am însemnat pe toate ca să le găsesc uşor, 
să nu ţin colegii în şedinţă, în care se dau bani, nu la gaz, nu la apă, nu la canalizare, ci la 
alte chestiuni. Toate localităţile au nevoie din puţinul care este, să primească o sumă cât de 
mică, ca să-şi mai acopere câte-o gaură.  

Dl Cionca Iustin: Dacă dădeam fiecărei localităţi o sumă foarte mică, luau fiecare o sumă 
cu care nu aveau ce să facă. 

Dl Moţ Petru: Discuţia aceasta o avem de fiecare dată. 
Dl Cionca Iustin: Daţi-ne bani mai mulţi de la Guvern. 
Dl Moţ Petru: Repet, încă o dată. 
Dl Cionca Iustin: Să avem ce împărţi. 
Dl Moţ Petru: Îmi aduc aminte că Guvernul şi-a asumat răspunderea aseară, dacă bine 

reţin, dacă nu sunteţi mulţumit de Guvern, aveţi posibilitatea să depuneţi o moţiune de 
cenzură, ca partid. 

Dl Cionca Iustin: Serios? 
Dl Moţ Petru: Păi da, nu? Teoretic este posibil. 
Dl Cionca Iustin: Bine, hai să trecem mai departe. 
Dl Moţ Petru: Acum nu mă trimiteţi pe mine la Guvern. Deci în concluzie ... 
Dl Cionca Iustin: Hai să trecem mai departe! 
Dl Moţ Petru: Eu cred că ... 
Dl Cionca Iustin: Am înţeles! Am înţeles! 
Dl Moţ Petru: Nu putem valida, votăm împotrivă. 
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Dl Cionca Iustin: Bine. Am înţeles. Alte intervenţii? Dacă nu mai sunt alte intervenţii vă 
propun să trecem la vot. Cine este pentru? 24 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar 
Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga 
Bogdan-Marius, Borha Gheorghe-Vasile, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar Cristina-
Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, 
Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Stan Simona-Lucia, Stanca 
Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ioan și Waldvogel-
Leric Brigitte-Gloria). Împotrivă? 3 voturi (Budău Ruben, Moț Petru, Lucaci Cornel-Ștefan). 
Abțineri?-. 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
380/2023 pentru modificarea Anexei la Hotărârea Consiliului Județean Arad nr. 
16/09.01.2023 privind repartizarea pe unități administrativ-teritoriale a sumelor 
corespunzătoare cotei de 6% din impozitul pe venit reprezentând fond la dispoziția consiliului 
județean pe anul 2023 precum și a sumelor estimate pentru anii 2024-2026. 

 
Punctul 27 
Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetar al anilor precedenți 

pentru finanțarea cheltuielilor secțiunii de dezvoltare în anul 2023 – iniţiativa preşedintelui. 
 
Dl Cionca Iustin: Proiect de hotărâre privind aprobarea utilizării excedentului bugetar al 

anilor precedenți pentru finanțarea cheltuielilor secțiunii de dezvoltare în anul 2023. Dacă 
sunt intervenţii? 

Dl Blaga Bogdan-Marius: Bogdan Blaga, nu particip la vot nici la 27, nici la 28. 
Mulţumesc. 

Dl Cionca Iustin: Alte intervenţii? 
Dl Anghel Răzvan: Răzvan Anghel.  
Dl Cionca Iustin: Vă rog! 
Dl Anghel Răzvan: Se leagă foarte bine acest punct de punctul anterior, în care aţi zis 

că nu avem bani. Am verificat, am cerut ieri în Comisie şi am venit astăzi mai devreme să 
verific nişte preţuri, o parte dintre preţurile din Anexa 1 erau într-adevăr greşite la număr de 
bucăţi sau la descriere, dar sunt foarte, foarte multe preţuri foarte mari, faţă de nivelul pieţei, 
vorbesc de 50 până la 100%. În principiu la produse de IT, dar şi la altele. Şi atunci practic 
din totalul excedent repartizat în anul 2023, din 96 de milioane, probabil putem noi economisi 
10 milioane dacă i-aţi stresa puţin mai mult pe colegii de la achiziţii, sau nu ştiu care este 
procedura exact, dar probabil ar trebui să fie mai atenţi. 

Dl Cionca Iustin: Pe ce proiecte este vorba acum? Investiţii? Ca să ştiu pe cine să 
chem... 

Dl Anghel Răzvan: Nu, eu zic, am luat unele preţuri, am luat unele preţuri din tabel, o să 
vi le arăt. 

Dl Cionca Iustin: Nu, dar eu vreau să ... 
Dl Anghel Răzvan: De exemplu un proiector pe care acasă ţi-l iei de pe orice site din 

România cu 5.000 de lei, Consiliul Judeţean a dat 8.000 de lei. Dacă faceţi calculul e cu 50% 
mai mult. 

Dl Cionca Iustin: Bun, încă o dată...  
Dl Anghel Răzvan: Nu sunt absurd, bineînţeles o margine de 10% este absolut ok, dar 

în clipa în care dai cu 50% mai mult, arunci banii contribuabililor pe geam. Şi ... 
Dl Cionca Iustin: La ISU? Bun dar voi vreţi să ... 
Dl Anghel Răzvan: Nu, era doar un exemplu, n-am apucat să verific foarte multe. 



27 

 

Dl Cionca Iustin: Bun, eu de ce v-am întrebat cine, la care investiţie, ca să ştiu cine să 
vă răspundă.  

Dl Anghel Răzvan: Da, o să verific mai multe. 
Dl Cionca Iustin: Da. 
Dl Anghel Răzvan: Am verificat doar câteva prin sondaj. 
Dl Cionca Iustin: Da, e ok. Eu v-am invitat să veniţi la oricare, există transparenţă totală. 

Noi, de exemplu acum acolo este vorba despre ISU. Dânşii cer nişte oferte de preţuri, vin cu 
ele, le fundamentează şi urmează o licitaţie publică.  

Dl Anghel Răzvan: E achiziţie directă de obicei, că sunt sume, unele ... 
Dl Cionca Iustin: Noi nu facem achiziţii directe. 
Dl Anghel Răzvan: E pe SEAP dar e achiziţie directă, că nu intră la suma la care se face 

licitaţie. 
Dl Cionca Iustin: Şi ISU? Sau cine? 
Dl Anghel Răzvan: Nu contează că-i ISU, că Consiliul Judeţean ... 
Dl Cionca Iustin: Deci numai un pic, doamna director vă rog frumos să răspundeţi. 
Dna Ribovici Gheorghina:(neinteligibil) 
Dl Anghel Răzvan: Nu, de proiectorul respectiv chiar ştiu, că m-am uitat pe SEAP. 
Dl Cionca Iustin: Bun, ce mă interesează pe mine, să verificaţi acele obiecte de inventar, 

sau ce cumparaţi voi prin achiziţie directă, sau ISU, sau cine le cumpără, să vedem. Dar de 
ce nu se face licitaţie, cum facem noi pe toate lucrările? În care să vină oricine să-mi prezinte 
o ofertă. 

Dna Ribovici Gheorghina: Dacă valoarea estimată a ceea ce cumpărâm noi, este sub 
pargul permis de lege, nu suntem ...(neinteligibil). 

Dl Cionca Iustin: Bun dar trebuie să vedeţi de ce spune dânsul că preţul din ofertă e mai 
mare decât preţul pe piaţă. 

Dna Ribovici Gheorghina: Dacă chemăm colegii de la IT care au participat la procedura 
de achiziţii poate ...  

Dl Anghel Răzvan: Dar nu e cazul să-i chemaţi că probabil că sunt mai multe, voi verifica 
mai multe. 

Dl Cionca Iustin: Bun dar, ascutaţi-mă! 
Dl Anghel Răzvan: Da. 
Dl Cionca Iustin: Ce propuneţi dumneavoastră? 
Dna Ribovici Gheorghina: (neinteligibil) 
Dl Anghel Răzvan: E exact acelaşi model! E exact acelaşi model, că apare pe factură 

codul! 
Dna Ribovici Gheorghina: (neinteligibil) 
Dl Anghel Răzvan: Deci dacă apare codul produsului ..., acestea de pe IT le mai ştiu. 
Dl Cionca Iustin: Bun, eu nu vreau să rămână suspiciuni din acestea. 
Dl Anghel Răzvan: Nu există nicio suspiciune, eu doar vă rog să îi stresaţi puţin mai 

mult. 
Dl Cionca Iustin: N-am posibilitatea, scuzaţi-mă, dar chiar sunt ... 
Dl Anghel Răzvan: Nu să-i stresaţi, nu, mă rog, în ghilimele. 
Dl Cionca Iustin: Da, e greu să mă duc să mă ocup de fiecare achiziţie. Dar vă rog să 

mă ajutaţi, veniţi şi unde constataţi că sunt discuţii din acestea ne aplecăm mai atent. 
Dl Anghel Răzvan: Şi s-ar putea ca din total să facem nişte economii uriaşe. 
Dl Cionca Iustin: De acord cu dumneavoastră. 
Dl Anghel Răzvan: Avem un coleg care este primar la Timişoara, care a făcut un liceu 

din economii de genul acesta, în doi ani de zile, de la zero. 
Dl Cionca Iustin: Da, încă o dată, sunt de acord cu propunerea dumneavoastră. 
Dl Anghel Răzvan: Mulţumesc! 
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Dl Cionca Iustin: Ce propuneţi acum? Votăm sau nu votăm? Retragem de pe ordinea 
de zi? Analizăm? La ce v-aţi gândit? Eu mă duc pe încredere domnul Anghel. 

Dl Anghel Răzvan: Păi noi ne abţinem, dar normal că se poate vota, că sunt achiziţii 
făcute în tot timpul anului, deci nu este acum. 

Dl Cionca Iustin: Da, poate greşesc că am încredere în oameni, mă gândesc că fiecare 
ştie la ce se supune dacă face astfel de lucruri intenţionat. Dar chiar n-am timp să mă aplec 
pe fiecare. Dacă-mi sesizaţi ceva, mă duc şi încerc să văd dacă aveţi dreptate. Acum în mod 
normal, dacă se face achiziţie publică, ar trebui ca din competiţie să se facă economii şi cam 
se întâmplă lucrul acesta. Întotdeauna punem bani mai mulţi, ca să fim siguri că nu repetăm 
după aceea achiziţia, însă într-adevăr, aici la achiziţii directe, pe care noi nu prea le facem, 
trebuie să vedem, probabil pe obiecte mai mici, pe sume mai mici, trebuie să ne aplecăm mai 
atent. Doamna director economic, vă rog! 

Dl Anghel Răzvan: Sunt sume mici dar, sunt sute de poziţii!  
Dl Cionca Iustin: De acord, uitaţi, domnul preşedinte! 
Dl Anghel Răzvan: Totalul anexei are 300 de .... 
Dl Cionca Iustin: Faptul că aprobăm nişte bani nu înseamnă că-i cheltuim. Ce vă rog eu 

frumos? Mergeţi şi luaţi legătura cu economicul, ne uităm pe fiecare speţă în parte, şi mă 
sesizaţi unde aţi descoperit lucrul acesta şi-l putem corecta la achiziţie.   

Dl Anghel Răzvan: Ok, mulţumesc!  
Dl Cionca Iustin: Şi eu. 
Dl Anghel Răzvan: De proiectorul de care am zis, e plătit deja, deci nu e achiziţie în 

curs. 
Dl Cionca Iustin: Bine, o să sesizez Curtea de Conturi şi să meargă la ISU să vedem de 

ce l-au cumpărat cu atât, că până la urmă ... 
Dl Anghel Răzvan: De ce să sesizaţi Curtea de Conturi? Curtea de Conturi îl trece 

oricum în raport. 
Dl Cionca Iustin: Nu, deci ISU îmi cere bani, şi eu nu o să mă duc să le verific ofertele, 

mă duc pe încredere. Dar dacă e cum spuneţi dumneavoastră, ce ar trebui să fac? Nu să 
sesizăm Curtea de Conturi, de ce au luat?  

Dl Anghel Răzvan: Dar eu vreau să facem tot ce se poate ca să economisim de acolo, 
să aveţi bani şi de salarii şi pentru o grămadă de lucruri. 

Dl Cionca Iustin: Deci, aveţi dreptate. 
Dl Anghel Răzvan: Mulţumesc! 
Dl Cionca Iustin: Eu am înţeles ideea şi încercăm să găsim soluţii să ţinem sub control 

cheltuirea banului public. Alte intervenţii? Nu sunt, cine este pentru? 21 voturi pentru (Cionca 
Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, 
Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar 
Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Naghi Alina-Georgeta, 
Onescu Irina, Pero Tamas-Carol, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca 
Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Ulici Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). 
Împotrivă? 4 voturi (Anghel Răzvan-Paul, Orza Gheorghe, Pop Ioana-Alina, Țole Daniel-Ioan) 
Abțineri? 3 voturi (Budău Ruben, Moț Petru, Lucaci Cornel-Ștefan). 

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
381/2023 privind aprobarea utilizării excedentului bugetar al anilor precedenți pentru 
finanțarea cheltuielilor secțiunii de dezvoltare în anul 2023. 

 
Punctul 28 
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Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli al 
Județului Arad pe anul 2023 – iniţiativa preşedintelui. 

 
Dl Cionca Iustin: La punctul 28, proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului general 

de venituri şi cheltuieli al Județului Arad, avem un amendament. Am înţeles că îl aveţi fiecare 
pe masă. Nu ştiu dacă l-aţi citit. Deci doamna director economic, vă rog frumos să explicaţi 
procedura, ca să înţeleagă, că şi eu azi dimineaţă am sunat că nu înţelegeam de ce. Că ştiam 
că am dat hotărârea şi după aceea mi-a explicat procedura. Vă rog să explicaţi. 

Dna Ribovici Gheorghina: Este necesară alocarea, noi am dat hotărâre de Consiliu în 
luna iunie sau iulie, în care am fost de acord să alocăm din buget la cele două raioane din 
Republica Moldova, 50 de mii de euro, pentru obiectivele de investiţii. După ce s-au semnat 
protocoalele, care au fost la finele lunii iulie, şi au ajuns la noi în Consiliul Judeţean prin 
Compartimentul Comunicare săptămâna aceasta, alocăm bani în buget pentru că deja vin 
solicitanţii cu decontul, ca să plătim. Încă documentele nu sunt complete, deci alocăm bani în 
buget în vederea efectuării plăţii, că ne-am angajat ca până la finele anului să alocăm banii 
pentru plata obiectivelor respective. 

Dl Cionca Iustin: Ok, mulţumesc! Sunt întrebări legate de subiect? 
Dl Moţ Petru: Da, o singură întrebare am eu. Am văzut aici, la sfârşit, propun aprobarea 

majorării bugetului de venituri şi cheltuieli atât la partea de venituri cât şi la cheltuieli. Este 
corect? Eu nu înţeleg chestiunea tehnică. La venituri trebuie să cuprindă, că noi îi dăm de 
fapt? Nu-i la cheltuială? Întreb, nu ştiu. 

Dna Ribovici Gheorghina: Ca să pot să-i plătesc din buget trebuie să am venituri.  
Dl Moţ Petru: Dar nu-i avem deja în buget? Sau de unde îi luaţi? 
Dna Ribovici Gheorghina: Am dat hotărârea că vom aloca, acum majorăm bugetul, şi la 

venituri şi la cheltuieli. Din categoriile de venituri unde o să-mi iau fiecare indicator de venituri 
care am peste  sursă, că probabil sunt. Se adună. Înţelegeţi? Deci noi estimăm la începutul 
anului că din, vă dau un exemplu, impozite şi taxe locale încasăm 100 de lei. Poate am 
încasat 105 lei, poate la unul i-am încasat 102 lei, şi din aceste depăşiri de indicator, pot să 
majorez bugetul, şi să pot face plata.  

Dl Moţ Petru: Şi atunci depăşiri nu sunt prinse în buget la venituri deocamdată. Le 
prindem acum.  

Dna Ribovici Gheorghina: Acum prindem şi venituri şi cheltuieli. 
Dl Moţ Petru: Bun, am înţeles, am înţeles! Bine, mulţumesc. 
Dna Ribovici Gheorghina: Că poate când vin la justificare, poate n-au fix conform 

hotărârii de Consiliu, dar eu pot să fac plata în limita hotărârii de Consiliu. Poate justifică 
numai 40 de mii de euro de exemplu. Dar eu pun atâţia bani, şi la venituri, şi la cheltuieli. 

Dl Cionca Iustin: Dacă mai sunt întrebări? Dacă nu mai sunt întrebări atunci trecem la 
vot pentru amendament. Cine este pentru? 28 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, 
Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, 
Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău 
Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci 
Cornel-Ștefan, Moț Petru, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-
Carol, Pop Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, 
Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan, Ulici Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-
Gloria). Împotrivă?-. Abţineri?-. 

Şi acum punctul 28 cu amendament inclus, cine este pentru? 21 voturi pentru (Cionca 
Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, 
Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Ciorogar 
Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Naghi Alina-Georgeta, 
Onescu Irina, Pero Tamas-Carol, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca 
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Dorin-Marcel, Talpeș Mirel-Petru, Tripon Florin, Ulici Ioan și Waldvogel-Leric Brigitte-Gloria). 
Împotrivă?-. Abțineri? 7 (Anghel Răzvan-Paul, Budău Ruben, Lucaci Cornel-Ștefan, Moț 
Petru, Orza Gheorghe, Pop Ioana-Alina, Țole Daniel-Ioan).  

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
382/2023 privind rectificarea bugetului general de venituri şi cheltuieli al Județului Arad pe 
anul 2023. 

 
Punctul 29 
Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Consiliului Județean Arad în 

Consiliul Consultativ al Parcului Natural Lunca Mureșului – inițiativa președintelui.  
 
Dl Cionca Iustin: Trecem la punctul 29. Proiect de hotărâre privind desemnarea 

reprezentantului Consiliului Județean în Consiliul Consultativ al Parcului Natural Lunca 
Mureșului. Unde o să avem şi vot deschis şi vot secret. 

 
Punctul 30 
Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean Arad în 

consiliile de administraţie ale unităţilor de învăţământ special de stat și particular acreditate 
din judeţul Arad pentru anul şcolar 2023-2024 – inițiativa președintelui. – vot secret 

 
Dl Cionca Iustin:Şi punctul 30. Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor 

Consiliului Judeţean Arad în consiliile de administraţie ale unităţilor de învăţământ special de 
stat și particular acreditate din judeţul Arad pentru anul şcolar 2023-2024.  

O s-o rog pe doamna secretar general să vă explice modul de vot. 
Dna Lupu Silvana: În Consiliul Consultativ la Parcul Natural Lunca Mureşului, avem de 

desemnat în locul domnului Crişan un reprezentant. Avem o singură propunere, domnul 
Botizan Marin. Aici vom avea şi vot deschis, vom înceta aplicabilitatea hotărârii prin care a 
fost desemnat domnul Crişan în acest Consiliu Consultativ.  

În consiliile de administraţie la unităţile de învăţământ special aflate în subordinea 
Consiliului Judeţean, desemnările sunt pentru anul şcolar 2023-2024, şi avem:  

La Liceul Special „Sfânta Maria”, trebuie să desemnăm doi reprezentanţi, avem două 
propuneri: domnul Blaga Bogdan şi doamna Stan Simona.  

La Centrul Şcolar pentru Educaţie Incluzivă trebuie să desemnăm doi reprezentanţi, 
avem două propuneri: doamna Popa Garofiţa şi domnul Ţole Daniel.  

La Centrul Judeţean de Resurse şi Asistenţă Educaţională avem de desemnat o 
persoană, avem o propunere: doamna Ciorogar Cristina. 

Şi la Şcoala Specială Rază de Soare, avem de desemnat o persoană, avem o singură 
propunere: doamna Naghi Alina.  

Deci nu avem competiţie pe buletinele de vot. Va trebui să aplicaţi ştampila sub fiecare 
nume, pe opţiunea „Da” sau „Nu”, pot participa la vot şi persoanele înscrise pe buletinele de 
vot, pentru că nu sunt funcţii remunerate. 

 
Începe votarea. Votul este secret şi se desfăşoară în ordine alfabetică. 
 
Dna Lupu Silvana: Am înţeles că domnul Moţ se grăbeşte. Domnul Moţ! 
Dl Cionca Iustin: Domnul Moţ! 
Dna Lupu Silvana: Domnul Anghel! Domnul Blaga! Domnul Borha! Domnul Botizan! 

Domnul Bozga! Domnul Boloni! Domna Ciorogar! Doamna Dihel! Domnul Lucaci! Doamna 
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Naghi! Doamna Onescu! Doamna Pop Talida! Doamna Popa! Doamna Stan! Domnul Stanca! 
Domnul Tripon!  

Pentru numărarea voturilor, vă rog! 
 
 
Comisia de numărare a voturilor, începe procedura de numărare și întocmește după 

finalizare, procesul verbal de constatare a rezultatului votului secret. 
 
Dna Lupu Silvana: Pentru Parcul Natural Lunca Mureşului, domnul Botizan a obţinul 23 

de voturi pentru, din 23 de voturi exprimate.  
În consiliile de administraţie la şcoli au fost 22 de voturi pentru fiecare candidat, şi un 

vot a fost nul.   
 
29.Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentantului Consiliului Județean Arad 

în Consiliul Consultativ al Parcului Natural Lunca Mureșului – inițiativa președintelui. – vot 
secret   

 
Dl Cionca Iustin: O sa vă rog să ne puneţi în legătură cu online-ul, că mai avem un vot. 

Dacă mă auziţi, colegii din online, să deschideţi camerele să vă vedem votul. Ok, 3, mai unul. 
Bun, în regulă.   

Art.2.Prevederile art. 6 alin. (2) din Hotărârea Consiliului Județean Arad nr. 
420/18.12.2020 privind desemnarea reprezentanților UAT Județul Arad/Consiliului Județean 
Arad în organele de conducere ale entităților în care Județul Arad este acționar sau asociat 
sau în care Consiliul Județean Arad are obligația să își desemneze reprezentanți își încetează 
aplicabilitatea.  

Dacă sunt intervenţii pe acest articol? Dacă nu sunt vă propun să trecem la vot. Cine 
este pentru? 27 voturi pentru (Cionca Iustin – preşedinte, Cadar Răzvan-Olimpiu-
vicepreședinte, Bulbuc Ionel - vicepreședinte, Anghel Răzvan-Paul, Blaga Bogdan-Marius, 
Borha Gheorghe-Vasile, Botizan Marin-Gheorghe, Bozga Doru, Bőlőni Győrgy, Budău 
Ruben, Ciorogar Cristina-Denisa, Dihel Mariana Daniela, Dinga Stefania-Patricia, Lucaci 
Cornel-Ștefan, Naghi Alina-Georgeta, Onescu Irina, Orza Gheorghe, Pero Tamas-Carol, Pop 
Ioana-Alina, Pop Talida, Popa Garofița, Stan Simona-Lucia, Stanca Dorin-Marcel, Talpeș 
Mirel-Petru, Tripon Florin, Țole Daniel-Ioan şi Ulici Ion). Împotrivă?-. Abţineri? -.  

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
383/2023 privind desemnarea reprezentantului Consiliului Județean Arad în Consiliul 
Consultativ al Parcului Natural Lunca Mureșului. 

 
30.Proiect de hotărâre privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean Arad 

în consiliile de administraţie ale unităţilor de învăţământ special de stat și particular acreditate 
din judeţul Arad pentru anul şcolar 2023-2024 – inițiativa președintelui. – vot secret   

 
În temeiul art. 182 alin. (1) din O.U.G. nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu 

modificările şi completările ulterioare, Consiliul Judeţean Arad adoptă Hotărârea nr. 
384/2023 privind desemnarea reprezentanţilor Consiliului Judeţean Arad în consiliile de 
administraţie ale unităţilor de învăţământ special de stat și particular acreditate din judeţul 
Arad pentru anul şcolar 2023-2024. 

 
Diverse: 



32 

 

 
Dl Cionca Iustin: Şi cu acestea trecem „Diverse”. Cine doreşte să se înscrie la „Diverse”?  
Dl Anghel Răzvan: Răzvan Anghel. 
Dl Budău Ruben: Budău Ruben.  
Dl Cionca Iustin: Deci Anghel, Budău? Da, altcineva? Ok, vă rog, domnul Anghel! 
Dl Anghel Răzvan: Da, am mai multe puncte. Primul punct, am înţeles că şi Biblioteca 

Judeţeană din Arad a refuzat să ruleze un film pe care iniţial îl aprobase, adică îl acceptase. 
Şi aş dori să ne daţi o opinie sau să întrebăm dacă este disponibil cineva de la Bibliotecă.  

Dl Cionca Iustin: Da, domnul Anghel, eu am citit declaraţia doamnei director care a spus 
că evenimentul s-a suprapus cu o lansare de carte.  

Dl Anghel Răzvan: Doamna iniţial a confirmat. 
Dl Cionca Iustin: Da, da, da! A fost o neînţelegere. Iniţial ... 
Dl Anghel Răzvan: Am apărut în toată ţara, în presă. 
Dl Cionca Iustin: Bine, am apărut nu din cauza noastră ci din cauza celor de la municipiu.   
Dl Anghel Răzvan: Da, aşa e. 
Dl Cionca Iustin: Care au acceptat, şi soluţia la Bibliotecă a fost propusă aşa pe ultima 

sută. Evident şi pe mine dacă mă întrebaţi: Sunteţi de acord? Da, sunt de acord. Dar după ce 
văd... mă uit şi văd că sala este închiriată, mă rog sala, era o grădină de vară, văd că în 
această curte are loc un eveniment, vin înapoi şi spun: Îmi pare rău dar nu pot să te găzduiesc 
în acest moment pentru că am o altă acţiune. Aceasta este declaraţia doamnei director şi     
n-am de ce să mă îndoiesc de declaraţia dânsei. Eu cred că întrebarea aceasta ar trebui s-o 
adresaţi Municipiului. 

Dl Anghel Răzvan: Da, m-am adresa şi acolo. 
Dl Cionca Iustin: Pentru că a fost un eveniment antamat, din câte am înţeles. 
Dl Anghel Răzvan: Întreabă colegii şi acolo. 
Dl Cionca Iustin: Iar din direcţia ... iar de la doamna directoare eu chiar n-am înţeles, că 

am încercat să înţeleg motivul. Eu cred că e o chestiune religioasă, că cineva s-a sesizat că 
filmul deranjează anumite opinii şi cineva s-a gândit să nu dechidem un subiect care nu ne 
lipseşte.  

Dl Anghel Răzvan: Ştiu, dar suntem singurul oraş din România care a interzis filmul 
până acum, singurul. Adică probabil o să mai fie Suceava. Sibiul nu l-a intrezis. 

Dl Cionca Iustin: Bun, auziţi, haideţi să vă spun. 
Dl Anghel Răzvan: Sibiul a dat comunicat că îl vor rula. Deci deocamdată suntem 

singurii. De aceasta întreb. 
Dl Cionca Iustin: Nu ştiu, noi, cred că ar trebui întotdeuna să ne uităm la filmele acestea 

care vin şi noi le găzduim şi dacă ni le asumăm să nu ne răzgândim. Dar dacă ştim că sunt 
subiecte delicate, ne gândim bine înainte de a rula, că acum nici nu poţi să rulezi orice film. 

Dl Anghel Răzvan: Dar nu e un subiect delicat, adică cine îl vede îşi dă seama că nu e 
un subiect delicat. Nu prezintă nicio opinie, te lasă să alegi. Şi e un regizor foarte premiat şi 
în Europa, şi în Statele Unite, nu-i oricine.  

Dl Cionca Iustin: Nu ştiu, n-am văzut filmul şi chiar nu vreau să mă pronunţ pe subiectul 
acesta. V-am dat explicaţia care am auzit-o de la doamna director. 

Dl Anghel Răzvan: Ok, mulţumesc. Mulţumesc. 
Dl Cionca Iustin: Pentru mine este acoperitoare şi n-am de ce să mai ... 
Dl Anghel Răzvan: Noi am întrebat şi Arhiepiscopia Aradului şi ei zic că nu l-ar fi interzis 

dar nu i-a întrebat nimeni. 
Dl Cionca Iustin: Dar dacă îi întrebau vă spun eu că nu îl permiteau. 
Dl Anghel Răzvan: Au zis că dacă îi întrebau, îl permiteau pentru că ei nu cenzurează 

şi sunt două articole despre cenzură în Constituţie. 
Dl Cionca Iustin: Da? În fine. Alte întrebări dacă mai aveţi?  
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Dl Anghel Răzvan: Da, vreau să întreb despre ATOP. Am văzut la alte consilii judeţene 
că ATOP-ul face anual un fel de raport despre situaţia accidentelor din judeţ. Câte sunt, pe 
ce zone, unde a crescut incidenţa, unde a scăzut. Dacă am putea face şi noi aşa ceva.  

Dl Cionca Iustin: Da. 
Dl Anghel Răzvan: Că presupun că nu avem. 
Dl Cionca Iustin: Da, da! 
Dl Anghel Răzvan: La noi acolo pe site e din 2017 informaţia. 
Dl Cionca Iustin: Da, o să-l rog pe domnul Blaga să ia legătura cu dumneavoastră, nu 

trebuie acum. 
Dl Blaga Bogdan-Marius: Da, corect, da. 
Dl Cionca Iustin: O să vă rog să discutaţi. 
Dl Anghel Răzvan: Mi s-a părut o chestie, o treabă foarte utilă. 
Dl Blaga Bogdan-Marius: Noi anual oricum facem şi un raport la final de an, deci este 

totul transparent. E o idee pe care o discutăm şi o punem în aplicare.  
Dl Cionca Iustin: Vă rog să-l sunaţi. 
Dl Blaga Bogdan-Marius: Da. 
Dl Cionca Iustin: Într-o zi şi să vedeţi, să vorbiţi. Bine? 
Dl Blaga Bogdan-Marius: Da. 
Dl Anghel Răzvan: Bun şi punctul 3, foarte mulţi cetăţeni din Dorobanţi ne anunţă că nu 

au niciun mijloc de transport spre oraş, dacă putem să-i ajutăm în vreun fel. Cu informaţii sau 
orice fel de consultanţă.  

Dl Cionca Iustin: Domnul Dan Buda, aveţi ceva detalii despre Dorobanţi? 
Dl Buda Dan: Da.   
Dl Cionca Iustin: Vreţi să le spun aici în plen? Sau?  
Dl Anghel Răzvan: Nu, e ok şi după şedinţă. 
Dl Cionca Iustin: În regulă. 
Dl Anghel Răzvan: Deci acolo este un singur autobuz pentru şcolari şi cine se roagă şi 

când prinde două-trei locuri vine la Arad, cine nu, rămâne acolo.  
Dl Cionca Iustin: Da, acum, când am propus Primăriei, după ce noi n-am mai putut să 

plătim acea subvenţie, Primăria a refuzat, nu a mai avut nevoie. Înainte, când plăteam noi, 
era nevoie de trei-patru curse. E clar că e legat de bani. Dar sunt sigur că ... 

Dl Anghel Răzvan: Sunt cetăţeni care nu se pot angaja în Arad pentru că nu au cu ce 
să vină.  

Dl Cionca Iustin: Acum cred că sunt multe situaţii din acestea. 
Dl Anghel Răzvan: Probabil, dar pe noi de la Dorobanţi ne-au rugat să întrebăm. 
Dl Cionca Iustin: În regulă.  
Dl Anghel Răzvan: Mulţumesc!  
Dl Cionca Iustin: O să vă răspundă domnul Buda. Alte intervenţii?  
Dl Anghel Răzvan: Şi punctul 4 despre site-ul Consiliului Judeţean, am văzut că este 

trecut în tabel că urmează să fie realizat sau schimbat şi dacă există vreun termen? Să-l 
aducem cumva la nivelul anului 2023, tot ..nu ştiu să ne uităm la Bihor, la Timiş, să fie puţin 
mai simplu.  

Dl Cionca Iustin: Da, domnul Ando, aveţi numărul dânsului, eu o să-i spun să vă sune 
şi el ştie situaţia în care ne aflăm acum. 

Dl Anghel Răzvan: Bun. Mulţumesc!  
Dl Cionca Iustin: Vă mulţumesc şi eu! Domnul Budău! 
Dl Budău Ruben: Bună ziua, domnule preşedinte! Mulţumesc! Dragi colegi, tot despre 

un film vreau să vorbesc şi eu, doar că de data aceasta în imagini şi o să-l rog pe colegul, 
domnul Ciprian de la tehnic ca să ne ajute. Este vorba de Pâncota-Buteni, drumul judeţean 
709, eu am primit de la un cetăţean din zonă fotografiile. 
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Dl Cionca Iustin: Domnul Budău, nu-i nevoie le avem şi noi. Vreau să vă spun de la bun 
început, este un şantier în lucru, noi avem probleme cu constructorul acesta, suntem în 
prelungirea prelungirilor. În fiecare zi primesc imagini, în fiecare zi le trimit înapoi. Eu vă 
garantez că nicio lucrare din cele făcute prost, cred că sunt nişte şanţuri pe care vreţi să mi 
le arătaţi, da? 

Dl Budău Ruben: Deci nu că e făcut prost, domnul preşedinte, sunt făcute ... 
Dl Cionca Iustin: Da, am văzut, am văzut! 
Dl Budău Ruben: Sunt făcute fără niciun studiu. 
Dl Cionca Iustin: Nu, nu, noi avem proiect acolo. Nu există că nu avem studiu. Este 

muncă proastă pusă în practică. I-am pus să demonteze, să spargă, să refacă. N-avem alte 
instrumente şi noi suntem extrem de nemulţumiţi de calitatea acestor lucrări. În fiecare zi 
ducem lupte. Acum din păcate aceasta este calitatea forţei de muncă care lucrează pe 
şantier. Se confruntă cu o criză, nu găsesc angajaţi şi iau tot felul de oameni necalificaţi şi 
probabil nu are nici maistru care să supravegheze aceste lucrări. Dar nu le lăsăm aşa. Avem 
mai multe, avem imagini, în fiecare zi primim de la cetăţeni, de la viceprimari, de la doamna 
primar. Da, deci suntem pe final cu acest proiect şi încercăm cumva-cumva să-l închidem dar 
nu prea avem cu cine.   

Dl Budău Ruben: Bine, mulţumesc! Oricum este de nedescris. 
Dl Cionca Iustin: Da. Aveţi dreptate şi noi suntem la fel de nemulţumiţi, însă nu eu fac 

lucrarea. Noi avem un contract şi dânsul poate să se joace toată ziua, să tot facă încercări, 
noi nu o să le recepţionăm şi n-o să le plătim. Din păcate rămân aceste imagini care ne pun 
şi pe noi sub semnul întrebării, cât de serioşi suntem. Dar vreau să vă reamintesc, la această 
lucrare a fost o singură firmă care a venit la licitaţie, din cauza faptului că banii erau prea 
puţini pentru lucrările care trebuiau făcute aici. Şi întotdeauna când pui bani puţini, te aştepţi 
să primeşti astfel de lucrări. Dar noi n-o să acceptăm, până la urmă avem un contract, avem 
penalizări şi o să folosim toate pârghiile pe care le avem să pună ... dacă nu, mai avem o 
variantă, să executăm garanţia şi să punem o altă firmă să facă aceste lucrări din garanţia pe 
care au depus-o pentru această lucrare.  

Dl Budău Ruben: Ok, bine, mulţumesc! 
Dl Cionca Iustin: Eu vă mulţumesc! Mai sunt intervenţii? Bun, dacă nu mai sunt 

intervenţii, eu aş vrea să vă spun câteva cuvinte despre povestea cu Maternul, că aţi        
văzut-o că circulă pe toate mediile. Şi să aflaţi şi de la noi, de la sursă, care este adevărul. 

Am fost sunat de televiziunile centrale să fiu întrebat dacă am pierdut finanţarea pe 
Matern. Noi nici până astăzi nu avem nicio adresă din partea cuiva, Ministerul, a Guvernului,  
a nu ştiu cui, că ne retrag finanţarea. Nici măcar că ne schimbă finanţarea de pe un program 
pe o finanţare de la bancă. Sigur că e regretabil că din suma de 2,1 miliarde care conform 
regulamentului trebuie să o diminuăm în relaţia cu Comisia, domnul ministru a acceptat să 
piardă 700 de milioane de la sectorul de sănătate publică, care eu zic că e cel mai deficitar. 
Dar acestea sunt calcule politice, nu-i la latitudinea noastră, a consilierilor judeţeni. Ce mă 
interesează pe mine este de ce s-a decis ca Aradul să fie unul dintre cele 6 obiective din 27 
în total, care să fie rase de pe lista unde noi am participat la o competiţie şi am câştigat acest 
proiect pe un punctaj?  

Ce mă mai deranjează este declaraţia domnului ministru, care necunoscând situaţia a 
declarat că: „acele administraţii care au alergat mai încet”. Şi vreau să demontez această 
afirmaţie mincinoasă, pentru că în 29 martie, am semnat contractul de finanţare, după ce 
domnia sa a stat mai bine de un an de zile, atât i-a trebuit ca să dea lista cu unităţile care vor 
beneficia de finanţare, şi ştia că avem termen scurt, 2026. 

Dl Anghel Răzvan: Aici o să vă ajut puţin, deci un an de zile e un sfert din termenul total. 
Dl Cionca Iustin: Aceasta zic, deci după un an de zile, să vii să-mi spui că eu am alergat 

încet, când tu ai stat pe loc un an, mi se pare revoltător. Dar trecem peste lucrul acesta.  
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Am cerut transparenţă, am vrut să văd cum sunt celelalte proiecte. Pentru că, noi ştiţi 
când am dat drumul la licitaţie pentru proiectare tehnică? Deci repet, în 29 martie am semnat 
contractul la Timişoara, şi noi am dat drumul la licitaţie cu condiţie suspensivă în decembrie, 
adică cu trei luni înainte. Când puteam să dau drumul la licitaţie? Şi aşa am mers la risc, că 
dacă nu ni se aproba proiectul, da? Ce facem? Îmi bat joc de firme? Vin la licitaţie, că au fost 
foarte multe firme.  

În al doilea rând, avem un contract semnat cu Ministerul Sănătăţii, în care dacă vă uitaţi 
în Anexă o să vedeţi că avem nişte termene. Care ni le-am asumat. În cât timp facem 
proiectarea tehnică, în cât facem licitaţia, în cât facem execuţia. Noi suntem în aceste 
termene, aveam la un moment dat o lună de zile diferenţă, de ce? Pentru că au fost firme 
care au făcut contestaţie, şi noi, doar nu puteam să iau de la bun început în programul pe 
care mi l-am, făcut, „sigur vor fi contestaţii”. Noi am mers pe varianta că vom adjudeca şi că 
vom avea un câştigător. Au făcut contestaţii, am câştigat la CNSC, şi ca urmare am semnat 
un contract prin care am dat drumul la proiectarea tehnică. Avem termen 6 luni de zile ca 
firma care a câştigat această licitaţie să realizeze proiectarea tehnică, să obţinem autorizaţie, 
să pregătim caietul de sarcini pentru licitaţie.  

Până la ora aceasta eu am un contract, ce a făcut domnul ministru la Comisia 
Europeană e problema ministerului, eu ştiu că în România dacă ai un acord de voinţă între 
părţi, adică dacă ai două părţi care semnează, nu poate o singură parte apoi să decidă 
întreruperea acestui contract. Şi probabil că acesta este şi motivul pentru care după ce a 
anunţat că renunţă la cele 6 spitale, a venit şi ne-a spus „dar staţi liniştiţi că o să vă asigur 
finaţare pe BEI”. Evident că e regretabil că renunţi la nişte bani eligibili şi iei un împrumut cu 
dobândă, dar aceasta iarăşi e o politică naţională. Pe noi n-ar trebui să ne intereseze de unde 
primim banii, însă mă interesează în ce condiţii iau aceşti bani, nu ştiu dacă BEI-ul îmi dă în 
condiţiile în care am primit banii pe PNRR. Noi acolo ar trebui să facem proiectul în aşa fel 
încât, să atingem acei indicatori care erau pregătiţi special pentru proiectele acestea. Vezi 
nZEB-ul, informatizarea şi aşa mai departe. Ca să poţi să semnezi un act adiţional cu 
Ministerul, ar trebui să ştiu condiţiile pe care mi le pune finanţatorul.  

Ori noi deocamdată n-am primit niciun document de la Minister. Şi ca atare mergem mai 
departe pe contractul cu PNRR până când o să ni se comunice schimbările. Ba mai mult, în 
data de 13 ni s-a solicitat să spunem în ce fază se află proiectul, deci ei, dacă în 13 Ministerul 
Sănătăţii îmi cere, în ce fază este proiectul, nu putea să spună în 11 domnul ministru, că am 
alergat încet. Înseamnă că el nu ştia cum se află acest procent. Şi sigur că noi am dat un 
răspuns că suntem la faza de proiectare tehnică.  

Acum, se încearcă din cauza termenului foarte scurt, de 2026, să se facă presiune pe 
cei care au câştigat proiectele, să facă proiectare şi execuţie. Eu vă spun de ce am optat 
pentru proiectare, avem deja experienţă, noi nu mai suntem un judeţ care face primul spital 
aşa cum sunt majoritatea, noi deja am făcut trei spitale şi ştim ce înseamnă să dai şi 
proiectarea, şi execuţia în mâna aceleaş firme. De aceea am vrut ca proiectantul să fie 
partenerul meu, în eventualitatea în care licitaţia va fi câştigată de o firmă de rea credinţă, şi 
cu care va trebui să mă lupt. Dacă eu scot proiectare şi execuţie, proiectantul este captiv al 
acelei firme, şi întotdeauna va oferi soluţii în favoarea firmei, nu în favoarea beneficiarului. Şi 
până la urmă ce pierd? Timpul în care durează organizarea acestei licitaţii.  

Eu cred că ce s-a întâmplat acum, e o chestiune incorectă faţă de Arad, şi nu ştiu, nu 
vreau să politizez, pentru că până la urmă noi trebuie să rezolvăm problema aceasta, însă 
nu îmi place modul în care se pun problemele în relaţia dintre administraţia locală şi Ministerul 
Sănătăţii. Până la urmă eu cred că, aşa cum scrie în lege, Ministerul Sănătăţii trebuie să 
construiască spitale, nu consiliile judeţene şi primăriile. Faptul că noi ne sesizăm că avem 
nevoie de aceste unităţi spitaliceşti şi facem noi treaba în locul Ministerului, ar trebui să fim 
apreciaţi, şi nu blocaţi şi şicanaţi.  
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Uitaţi, vă dau un alt exemplu, şi tot coleg de-al domnului ministru al sănătăţii, vă dau 
exemplul domnului Grindeanu, cu care avem două parteneriate, pe Arad-Fântânele-
Vladimirescu şi Drumul Expres Arad-Oradea, în care Ministerul ne ajută, în care Ministerul 
simţi că-i lângă tine partener, şi înţelege rolul lui, n-am avut niciodată probleme şi credeţi-mă 
e un proiect la fel de greu, dacă nu mai greu. Vorbim şi de valoare, da? Vorbim de 2,2 miliarde 
euro, şi n-am avut niciun blocaj din partea Ministerului Transporturilor, cum se întâmplă în 
relaţia cu Ministerul Sănătăţii. Şi aceasta ar trebui să dea de gândit şi celor care sunt la 
Bucureşti, pentru că prea uşor se iau nişte decizii care anulează munca noastră, a celor din 
teritoriu. 

Eu nu ştiu, există riscul să nu-l putem termina în 2026, dar nu poţi să-mi spui în 2023 că 
este imposibil să faci acest spital. N-am nimic împotrivă să-mi schimbe suma de unde mi-o 
dă, dar v-am spus, vreau să ştiu în ce condiţii îmi dă suma aceasta. Pentru că eu dincolo pe 
PNRR m-am obligat că punem din banii noştri 5 milioane de euro, deşi mi s-a părut incorect. 
Ce, fac Spitalul pentru mine?! Spitalul acesta e al românilor, aşa cum cofinanţezi de la 
Guvern, toate spitalele ministerelor, pentru că pe lista aceea aţi văzut că sunt multe spitale 
ale ministerelor, acolo Guvernul dă banii. Unde se întâlneşte cu un „fraier” din administraţie, 
zice: „Ia pune şi tu 5 milioane de euro!”. E corect? Nu-i corect! Dar am zis: „Bine măi, hai că-
l facem pentru arădeni, punem şi din buzunarul nostru 5 milioane!”. Dar eu de unde să ştiu 
că după aceea, în actul adiţional, BEI-ul n-o să zică: „Plăteşti tu dobânzile.” Sau eu ştiu ce 
înţelegeri vor fi la nivel naţional. De aceea sunt prudent şi nu am dat nicio declaraţie în privinţa 
aceasta, dar aştept din partea Ministerului Sănătăţii să vină cu nişte clarificări. Şi rămâne încă 
o dată întrebarea, am spus şi presei centrale şi presei locale: „De ce sunt ascunse faza în 
care se află aceste spitale?”. 

Nu le găsiţi nici pe site-ul  Ministerului Sănătăţii, şi nu le găsiţi nicăieri din păcate. Vreau 
să văd dacă într-adevăr am alergat mai încet. Eu ştiu că nu puteam să alerg mai repede că 
nu mă lăsa legea. Legea responsabilităţii fiscale, spune foarte clar: nu poţi să aloci nişte bani, 
să faci o licitaţie, dacă nu ai bani. Da, nu poţi să semnezi un contract pentru 115 milioane 
dacă tu nu ai un cent în visterie, da? Ca să ai garanţie, trebuia să semnăm contractul. Am 
semnat contractul la sfârşitul lui martie, în mod normal atunci trebuia să dai drumul la licitaţie 
şi, şi dacă făceam proiectare şi execuţie, la ora aceasta nu aveam contract pe nimic. Măcar 
aşa acum, am semnat contractul pe proiectare tehnică, şi proiectanţii muncesc, am o echipă 
de 5 proiectanţi care acum lucrează deja la ...  

Şi ca o curiozitate, pentru că e bine să ştiţi, chiar noua firmă mi-au propus să mut, ştiţi 
că el era prevăzut în studiul de fezabilitate în spatele UPU, mi-au propus să-l mut pe partea 
astalaltă, în spaţiul de lângă biserică şi probabil că o să schimbăm şi forma.  

Să vedem acum cum merg lucrurile, dar eu pot să vă asigur că în 6 luni de zile, maxim 
6 luni de zile, o să avem proiectarea tehnică, şi începem împreună cu proiectantul, începem 
licitaţia pentru execuţie, şi vom vedea ce o fi până în 2026.  

Dacă aveţi întrebări legat de subiect? Dacă nu aveţi, eu vă mulţumesc frumos pentru 
răbdare şi ne vedem la următoarea şedinţă!   

 
       Președinte,    Secretar General al Județului, 
     Iustin Cionca        Silvana Lupu 
 
 
 
                   Întocmit, 
                               Doina Glogovicean 


